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Kumrovec 

Titovo Velenje 
Titovemu 
rojstnemu kraju 

V spletu manifestacij Titova mesta — Titovemu rojstnemu 
kraju se bo jutri in v soboto v Kumrovcu predstavilo Titovo Ve-
lenje. Ta izredno zanimivi dogodek za oba kraja, pa je za Titovo 
Velenje priložnost, da v novem okolju pokaže svojo gospodarsko 
in kulturno usmeritev ter v njih porajajoče se mlade tokove. 

Za to manifestacijo, ki ji 
daje še poseben pomen letoš-
njih štirideset let osvobodi-
tve, so tekle v naši občini 
skrbne priprave, zato lahko 
pričakujemo lep in prijeten 
dvodnevni prikaz različnih 
dejavnosti središča Šaleške 
doline. 

Srečanje se bo v petek pri-
čelo s promenadnim koncer-
tom Rudarske godbe, pred-
sednik skupščine občine Ve-
lenje Janez Basle pa bo zbra-
nim gostom v veliki dvorani 
Doma borcev in mladine Ju-
goslavije predstavil našo ob-
čino. Tu bo tudi svečana ot-

' voritev razstave Titovo Vele-
nje med NOB in razstave Li-
kovni umetniki Titovega Ve-
lenja v Kumrovcu. Naši li-
kovniki so bili pred dnevi že 
na delovnem obisku v rojst-
nem kraju tovariša Tita in 
dvajset del, ki so nastala ob 
tej priložnosti, bodo sedaj 
namenili v trajno last temu 
kraju. Program se bo nadalje-

!- val s projekcijo filma Titovo 
Velenje ter z nastopom Ru-
darskega okteta in Rudarske 
godbe. 

V restavraciji Doma bor-

cev in mladine Jugoslavije pa 
bo nato odprta »slovenska 
kuhinja«. 

Sobota je namenjena pred-
stavitvi Gorenja, pogovori pa 
bodo potekali tudi med pred-
stavniki obeh združenj obr-
tnikov. Popoldan pa bo iz-
redno zanimiva okrogla miza 
na temo Mladi raziskovalci. 
Zvečer se bo s kulturno ume-
tniškim programom predsta-
vila še folklorna skupina Olj-
ka iz Šmartnega ob Paki, za-
ključek dvodnevne manife-
stacije pa bo v »slovenski ku-
hinji« v restavraciji Doma 
borcev in mladine Jugoslavi-
je. 

Dvodnevne manifestacije 
v Kumrovcu se bodo poleg 
predstavnikov družbeno poli-
tičnega, gospodarskega in 
kulturnega življenja obeh 
krajev ter drugih občanov, 
udeležili tudi predstavniki 
Titovih mest tefr pobratenih 
in partnerskih mest. Seveda 
bo to še ena priložnost za 
oblikovanje trajnejših in trd-
nejših vezi na različnih po-
dročjih, tako gospodarskega 
kot kulturnega sodelovanja. 

Občina Velenja — v ponedeljek zasedanje zborov 

Sodelovanje med občinama Velenje in Dakovica 
V ponedeljek ob 8. uri zjutraj bosta zasedala zbora Skup-

ščine občine Velenje, zbor združenega dela in zbor krajevnih 
skupnosti, družbenopolitični zbor pa je zasedal že 7. novembra. 

Občinska skupnost socialnega skrbstva 

Pomemben dnevni red 
Ta ponedeljek, 25. novembra, 

se bodo v prostorih sejne sobe 
Doma za varstvo odraslih Titovo 
Velenje sešli na 8. sejo delegati 
skupščine občinske skupnosti so-
cialnega varstva Velenje. Na 
dnevnem redu imajo predvide-
nih osem točk, med njimi social-
ne razmere in uresničevanje soci-

alnovarstvenih pravic v občini, 
invalidi v velenjskem združenem 
delu, sprememba finančnega na-
črta te skupnosti za letošnje leto 
in realizacija finančnega načrta 
občinske skupnosti socialnega 
varstva Velenje za obdobje od 1. 
januarja do 30. septembra 1985. 

Oba imata na dnevnem re-
du precej skupnih točk. Med 
drugim bosta obravnavala 
oceno gospodarjenja v občini 
Velenje v prvih devetih mese-
cih letos, informacijo o pote-
ku planiranja v občini Vele-
nje, pogoje in perspektive 
razvoja tehnične kulture v 
naši občini, zaključno poroči-
lo o izvršitvi ukrepov družbe-
nega varstva v D O Inženi-
ring, sprejemali bodo pobu-
do in listino o sodelovanju z 
občino Djakovica, osnutek 
družbenega dogovora o na-
menski porabi turistične tak-
se, osnutek sporazuma o us-
klajevanju davčne politike v 
občinah celjskega območja 
za naslednje jrednjeročno 
obdobje, osnutek odloka o 
spremembah in dopolnitvah 
odloka o posebnem občin-
skem davku od prometa pro-
izvodov in od plačil za stori-
tve, osnutek odloka o davku 
na promet nepremičnin, os-
nutek odloka o spremembah 
in dopolnitvah odloka o dav-
kih občanov, predlog odloka 
o cenah za geodetske stori-

Skupna seja 

Nujna 
enotnost 

V torek so se zbrali na skupni 
seji člani predsedstva Občinske 
konference SZDL in občinskega 
odbora Zveze združenj borcev 
NOV Velenje. Spregovorili so o 
delovanju borčevske organizaci-
je kot delu socialistične zveze. 
Posebej so opozorili, da je zlasti 
v sedanjem času, ko so pred na-
mi skupščinske volitve, in ko se 
že nekaj časa pripravljamo na 
sprejem planskih dokumentov, 
nujno skladno delovanje vseh 
frontnih delov, saj bomo lahko 
dobre rezultate dosegali le s kon-
kretnimi akcijami. 

V nadaljevanju seje pa so veli-
ko pozornosti namenili tudi pri-
pravam na spomladanske voli-
tve. Več o tej seji v prihodnji šte-
vilki Našega časa. 

Sindikalisti v Radovljici 

Člani predsedstva Občin-
skega sveta Zveze sindikatov 
Slovenije Velenje, predsedni-
ki komisij, svetov in odborov 
ter nekateri predstavniki dru-
gih družbenopolitičnih orga- . 
nizacij so prejšnji teden obi-
skali sindikalni izobraževalni 
center v Radovljici. 

Tam so jih podrobno se-
znanili z delom te ustanove, 
ki jo sedaj obiskuje že 19. 
skupina slušateljev. Iz velenj-
ske občine pa je doslej na tej 
obliki izobraževanja sodelo-
valo le trinajst sindikalnih 
delavcev (letos eden), kar je 
premalo, zato bodo na občin-

skem svetu v prihodnje na-
menili večjo pozornost ka : 

drovanju v to šolo. Poleg po-
govora o delovanju šole, nje-
nem programu, pa so se 
predstavniki iz Titovega Ve-
lenja udeležili tudi enega od 
predavanj, skupaj z rednimi 
slušatelji. 

tve, predlog za uskladitev 
družbenega plana (prostorski 
del) občine Velenje z "zako-
nom o varstvu kmetijskih 
zemljišč pred spreminjanjem 
namembnosti, pobudo skupi-
ne delegatov, slišali pa bodo 
tudi informacijo o posledi-
cah suše v občini Velenje. 

Delegati Zbora združenega 
dela pa bodo poleg teh točk 
sklepali tudi o uporabi sred-
stev solidarnosti za odpra-
vljanje posledic naravnih ne-
sreč, delegati Zbora krajev-
nih skupnosti pa bodo spre-
govorili tudi o problematiki 
otroških igrišč. 

Delovne organizacije soz-
da Gorenje se tvorno vklju-
čujejo v prizadevanja za po-
speševanje razvoja manj raz-
vitih republik in seveda tudi 

Bančni konzorcij 
za razvoj Gorenja 

Izvršilni odbor Ljubljan-
ske banke — Združene ban-
ke je na zadnji seji podprl 
predlog samoupravnega spo-
razuma o ustanovitvi bančne-
ga konzorcija za uresničitev 
razvojnega programa sozda 
Gorenje. Izvršilni odbor Lju-
bljanske banke — Združene 
banke je dal predlog samou-
pravnega sporazuma v obrav-
navo izvršilnim odborom te-
meljnih bank Ljubljanske 
banke. 

Osnovni namen bančnega 
konzorcija je zagotovitev 
programov sestavljene orga-
nizacije združenega dela Go-
renje. Bančni kozorcij za raz-
voj Gorenja naj bi zagotovil 
temu poslovnemu sistemu tu-
di dolgoročno stabilno rast 
dohodka, kvalitetnejše pokri-
vanje potreb združenega de-
la, povečanje produktivnosti, 
uvajanje sodobne tehnologije 
in povečanje izvoza. 

pokrajine Kosovo. Med dru-
gim so sovlagale v izgradnjo 
1. faze tovarne elektromotor-
jev in kompresorjev v Djako-
vici, letos pa so podpisali 
nov sporazum o združevanju 
dela in sredstev še za 2. fazo 
te tovarne. To uspešno sode-
lovanje je pogojevalo tudi 
odločitev o vključitvi delovne 
organizacije D O Elektromo-
tori v poslovni sistem Gore-
nja, ne nazadnje pa je to tudi 
eden od razlogov, daje ta ko-
sovska delovna organizacija 
— D O Gorenje Elektromoto-
ri, predlagala skupščini obči-
ne Djakovica, da da pobudo 
za pobratenje občin Velenje 
in Djakovica. Tako se bo še 
razširilo in poglobilo sodelo-
vanje na vseh področjih 
družbenopolitičnega življe-
nja, ki naj bi zajemalo izme-
njavo izkušenj med delavci, 
medsebojno spoznavanje 
družbenoekonomskega raz-
voja preko sredstev javnega 
obveščanja, medsebojnega 
obiskovanja, sodelovanja 
mladine, raznih društev. To 
pobudo so že podprle vse 
družbenopolitične strukture 
občine Djakovica, ki je pobu-
do sprejela in predlagala naši 
občinski skupščini, da tudi 

NAJRAJE 
NOSIM 
HLAČE 

Elkroj 

mi sprejmemo pobudo o po-
bratenju. 

Ob obisku delegacije obči-
ne Djakovica so se dogovori-
li, da pobudo delavcev D O 
Gorenje Elektromotori in 
D O Gorenje Gospodinjski 
aparati predložijo v sprejem 
zborom skupščine občine Ve-
jenje. In sprejem te pobude 
in listine o sodelovanju med 
obema občinama bodo imeli 
na dnevnem redu delegati 
Zbora združenega dela in 
zbora krajevnih skupnosti, ki 
bosta zasedala v ponedeljek. 

Še nekaj besed o Djakovi-
ci. To je mejna občina v jugo-
zahodnem delu Metohije, ki 
ima okoli 100 tisoč prebival-
cev, organizirana je v 26 kra-
jevnih skupnosti — prav toli-
ko kot občina Velenje — za-
poslenih je približno 17 tisoč 
petsto občanov, predvsem v 
tekstilni industriji, kovinsko 
predelovalni, veliko je zapo-
slenih tudi v kmetijstvu (pre-
delovalni in primarni kmetij-
ski proizvodnji) ter v proiz-
vodnji gradbenega materiala. 

Djakovica pa ima tudi bo-
gato revolucionarno prete-
klost, saj je ta občina dala v 
NOV šest narodnih herojev, 
enainštirideset prvoborcev in 
stotine žrtev fašističnega te-
rorja. 

Naj ob tem povemo še to, 
daje pobudo o sodelovanju z 
občino Djakovica obravna-
val že družbenopolitični zbor 
v začetku novembra in spre-
jel pobudo D O Gorenje Go-
spodinjski aparati in občine 
Djakovica o sodelovanju 
obeh občin. 

Praznik KS Bele vode 
Čeprav je bil večji del ceste v središče Belih vod pred leti 

asfaltiran, pa je težave v zimskih mesecih povzročal spodnji, 
zelo strm makadamski del, saj je bil pogosto neprevozen. Le-
tos so se krajani s širšo družbeno pomočjo lotili tudi te »nad-
loge«. V nedeljo zjutraj bodo predali v uporabo velik del tega 
preurejenega in sedaj asfaltiranega cestišča, ostala dela pa bo-
do opravili pomladi. Več o tem na 4. strani. 

Šmartno ob Paki 

Obisk karavane Cankarjevega doma 
To nedeljo se krajanom Šmart-

nega ob Paki in ostalim gostom 
obeta velik kulturni dogodek. V 
tem kraju se bo namreč ustavila 
za nekaj ur karavana Cankarjeve-
ga doma iz Ljubljane. Gostitelji, 
člani domačega kulturnega dru-
štva, pripravljajo več kot 160 ude-

Stanarine 

Odslej 
plačevanje 
s položnicami 

Vse imetnike stanovanjske 
pravice obveščamo, da z me-
secem decembrom preidemo 
na plačevanje stanarin in 
ostalih prispevkov preko 
splošne položnice. Položnica 
bo imela rok plačila do 20. v 
mesecu. Opozarjamo vse, da 
upoštevajo ta rok, predvsem 
pa, da redno plačujejo stana-
rino-in ostale prispevke, sicer 
bomo zaračunavali veljavne 
zamudne obresti. Te trenutno 
znašajo 63 odstotkov. 

Samoupravna stanovanjska 
skupnost 

občine Velenje 

ležencem karavane bogat in nad-
vse pester program. 

Dobrodošlico- bodo gostom 
najprej izrekli člani domače fol-
klorne skupine na star način — s 
šrango. Po krajši geografski in 
zgodovinski predstavitvi kraja, si 
bodo, kot se za takšne priložno-
sti spodobi, udeleženci ogledali 
kulturne znamenitosti kraja in 
spominska obeležja. Približno ob 
15. uri se bo karavana preselila v 
prostore osnovne šole bratov Le-
tonje, kjer jim člani pionirske 
gledališke skupine Gledališča 
pod kozolcem, likovniki na šoli 
ter otroški pevski zbor pripra-
vljajo bogat kulturni program. 

To pa še ni vse. Ob zdravicah, 
ki jih bo zapel domači moški 
pevski zbor, bodo gostje skupaj z 
gostitelji preizkusili, kakšna je 
letošnja vinska letina v kleti Eri-
ne temeljne organizacije Vino. 

Osrednji gledališki dogodek 
pa bo v dvorani kulturnega do-
ma v Šmartnem ob Paki. Začel se 
bo okrog 17. ure. Tu bodo gosti-
telji gostom najprej seznanili z 
bogato in razvejano dejavnostjo 
šmarškega kulturnega društva, o 
delu in življenju v njem bo zgo-
vorno pričala razstava fotografij, 
v avli bodo svoje likovne stvari-
tve predstavili člani likovne sek-
cije, odrasli gledališčniki pa bo-
do »dali« na oder Slehernika 85. 

Na ta veliki kulturni dogodek 
se člani šmarškega kulturnega 
društva pripravljajo nadvse ve-
stno in prizadevno. Prepričani 
smo, da bodo kulturni utrip in ži-
vljenje v samem kraju udeležen-
cem karavane Cankarjevega do-
ma predstavili na svojstven na-
čin, na takšen kot ga znajo, in da 
bo to nedeljsko popoldne ostalo 
prav vsem v lepem spominu. 

kovinotehna 
Prodajni center Prevalje 

Vse za vas in vaš dom 
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Izvršni svet 

Sklad pospešuje 
proizvodnjo hrane 

Da bi zagotovili kar največjo proizvodnjo hrane, je bil leta 1982 
oblikovan občinski sklad za intervencije v kmetijstvu, v katerega smo pr-
vo leto prispevali iz osebnih dohodkov 0,3 odstotka, nato pa smo ta pri-
spevek povečali na 0,9 odstotka. 

Z zbranim denarjem pospešu-
jemo živinorejo in zagotavljamo 
družbeno organizirano proizvod-
njo -hrane. Sofinanciramo delo-
vanje kmetijske pospeševalne 
službe, nadomestilo dela obresti 
hranilnokreditne službe, izobra-
ževanje kmetijskih proizvajalcev 
ter pospeševanje kmetijske proiz-
vodnje v hribovitih območjih. Iz 
teh sredstev pa sofinanciramo še 
nekatere druge naloge določene 
v resoluciji o politiki izvajanja 
družbenega plana občine, ki 
vplivajo na povečanje proizvod-
nje hrane. 

Z veseljem lahko ugotavljamo, 
da riam je v občini Velenje uspe-
lo z zbranim denarjem na tem 
področju veliko narediti, saj 
kmetijska proizvodnja kljub te-
mu, da se število rodovitnih po-
vršin zaradi izkopavanja premo-
ga nenehno manjša, vsako leto 
narašča. Tako nam že uspe, pa 
čeprav za kmetijstvo res nimamo 
dobrih pogojev (saj v dolini za te 
skorajda ni več primernih povr-

šin, v hribovitih predelih pa so 
pogoji pridobivanja hrane veliko 
težji) pokriti približno 60 odsto-
tkov potreb "bo mleku in mlečnih 
izdelkih, pokrijemo skoraj vse 
potrebe po govejem mesu, piš-
čančjega pa pridelamo celo več 
kot ga v občini porabimo. Uspe-
šni smo tudi na področju sadjar-
stva, saj prav tako skoraj v celoti 
pokrijemo potrebe po jabolkih. 
Prav tako pa tudi niso zanemar-
ljive količine pridelane pšenice. 

Uspehi, ki smo jih v občini Ve-
lenje dosegli na področju prido-
bivanja hrane, vsekakor niso 
majhni, še naprej pa si moramo 
prizadevati, da to proizvodnjo še 
povečamo, da si zagotovimo kar 
največ hrane v svojem okolju. 
Prav zato bo treba sredstva v ta 
namen zbirati tudi v prihodnje. 
O tem so na zadnji seji razpra-
vljali člani izvršnega sveta, odlo-
čali pa bodo delegati še na eni le-
tošnjih sej občinske skupščine. 

Mira Zakošek 

Z novim letom 
sklad stavbnih zemljišč 

Na zadnji seji so člani izvršnega 
sveta skupščine občine Velenje med 
drugim potrdili tudi predlog odloka o 
ustanovitvi sklada stavbnih zemljišč, 
o njem pa bodo razpravljali tudi dele-
gati zbora združenega dela in zbora 
krajevnih skupnosti skupščine občine 
Velenje. S tem odlokom naj bi v bo-
doče opredeljevali pridobivanje 
stavbnih zemljišč v družbeni lasti, raz-
polaganje s temi zemljišči ter njihovo 
urejanje v naseljih in drugih območ-
jih namenjenih za celovito gradnjo. 
Seveda pa bo ta sklad upravljal tudi z 
denarnimi sredstvi namenjenimi za 
pridobivanje in urejanje stavbnih 
zemljišč. Sredstva za to delovanje so 
denarna sredstva zbrana iz nadome-
stila za uporabo stavbnega zemljišča, 
pridobljena z oddajo stavbnega zem-
ljišča v družbeni lastnini investitor-

jem, zbrana iz prispevkov investitor-
jev k stroškom za pripravo in oprem-
ljanje stavbnega zemljišča itd. 

Ta odlok o ustanovitvi omenjenega 
sklada naj bi pričel delovati s prvim 
januarjem prihodnjega leta, vendar 
pa naj bi delegati določili prehodno 
obdobje za novo organiziranost, do 
takrat pa naj bi delovali samoupravni 
organi stavbno zemljiške skupnosti. 
Komite za družbene dejavnosti mora 
pripraviti točno obrazložitev, kako 
bodo potekale aktivnosti nove organi-
ziranosti tega področja delovanja, ki 
ga bo v bodoče pri delu usmerjal izvr-
šni svet, sklad pa bo odgovoren skup-
ščini, kjer bo tudi njegov sedež delo-
vanja. Doslej pa so te aktivnosti pote-
kale v strokovni službi samoupravnih 
interesnih skupnosti gospodarskih 
dejavnosti, (mz) 

Gorenje — Glin Nazarje 

Slaba oskrba s hlodovino 
V temeljni organizaciji Žagarstvo 

nazarske lesne industrije so v prvih 
devetih mesecih poslovali dokaj do-
bro, v oktobru in kasneje pa so se raz-
mere bistveno poslabšale zaradi slabe 
oskrbe s hlodovino. Zlasti jim manjka 
drobne oblovine( zato je prav malo 
možnosti, da bi uspeli uresničiti načr-
te v zadnjem tromesečju. 

Zaradi vseh teh razlogov so v ,eni 
žagalnici že ukinili eno izmeno, de-
lavce pa premestili v proizvodnjo la-

dijskega poda in opaža. S tem so za-
gotovili nemoteno proizvodnjo teh iz-
delkov v zimskih mesecih, ko je zara-
di neugodnih vremenskih razmer pri-
prava surovine bistveno otežkočena. 
Dejstvo torej je, da gozdno gospodar-
stvo ni izpolnilo svojih obveznosti pri 
dobavi surovine, kar pa je seveda 
predpogoj nemotenega dela v temelj-
ni organizaciji Žagarstvo, še posebej 
v zimskih mesecih, kjer se takšne te-
žave pojavljajo že vrsto let. 

Kadrovska politika 

Naredimo kohec ekstenzivnemu zaposlovanju! 
Prizadevanja, da bi v obči-

ni Velenje prešli od eksten-
zivnega zaposlovanja, ki vse-
kakor ne more zagotavljati 
prestrukturiranja gospodar-
stva in s tem uspešnega na-
daljnjega razvoja, so tudi le-
tos naletela na povsem gluha 
ušesa, saj še vedno nadaljuje-
mo z ustaljeno prakso. Tako 
zaposlujemo predvsem ne-
kvalificirano delovno silo, 
med novo zaposlenimi je 
takšnih kar 60 odstotkov, pa 
čeprav smo si v občinski re-
soluciji zapisali, da sme biti 

takšnih največ 35 odstotkov. 
Že pred časom smo namreč 
ugotovili, da takšna kadrov-
ska politika ne vodi nikamor, 
da na tak način zaostajamo v 
razvoju, za sabo pa potegne 
tudi celo vrsto problemov, ki 
jih komajda še uspemo razre-
ševati — otroško varstvo, šol-
stvo, zdravstvo. Vemo na-
mreč, da ustvarjeni dohodek 
nekvalificiranega delavca 
največkrat ne pokrije delav-
čevih potreb in potreb njego-
ve družine po teh dejavno-
stih. Treba pa je povedati tu-

di, da s takšno kadrovsko po-
litiko ne zagotavljamo delov-
nih mest naši mladini, saj je 
zadnja leta večina mladih na-
še občine nadaljevala z izo-
braževanjem, v zadnjem času 
pa prav gotovo zaradi takšne 
kadrovske politike vse bolj 
narašča interes po zaposlitvi 
takoj po osnovni šoli. Tolik-
šen odstotek nekvalificiranih 
delavcev je naše gospodar-
stvo torej tudi letos v glav-
nem pridobilo"od drugod. 

Jasno je, da je časa zgolj za 
prigovarjanje, cta je treba za-

četi delati drugače, zmanjka-
lo, so med drugim poudarili 
člani izvršnega sveta ob 
obravnavi osnutka sporazu-
ma o usklajevanju letnih na-
črtov zaposlovanja v občini 
Velenje v naslednjem sred-
njeročnem obdobju. Prav bi 
' ilo, da bi namenili delegati 
ob obravnavi na občinski 
skupščini temu dokumentu 
zares vso pozornost in da bi 
tudi zahtevali dosledno ures-
ničevanje, v primeru neures-
ničevanja pa tudi konkretne 
ukrepe. Mira Zakošek 

Občinska pionirska konferenca 

Bogat delovni program 
Predstavniki vseh 19. pionirskih odredov velenjske občine so se 

zbrali v sredo na občinski pionirski konferenci. Ocenili so opravljeno 
delo v preteklem šolskem letu ter si zadali nove naloge. 

Že nekaj let ugotavljamo, da 
so pionirji vseh osnovnih šol ve-
lenjske občine zares aktivni, saj 
uresničujejo zelo bogate delovne 
programe. Slovesno proslavijo 
vse praznike, še posebej 29. sep-
tember, dan pionirjev, ko pripra-
vijo v vseh pionirskih odredih 
konference, na katerih sprejmejo 
med drugim tudi delovne progra-
me. Vsako leto sodelujejo na 
Mali Napotnikovi kiparski kolo-

niji, udeležujejo pa se tudi števil-
nih drugih delovnih srečanj li-
kovnikov, dopisnikov in še bi 
lahko naštevali. V preteklem šol-
skem letu so pionirji nadaljevali 
z zbiranjem prispevkov za pio-
nirski dom v Dolenskih Topli-
cah. Zbrali so skoraj 110 tisoč di-
narjev. Zelo aktivno so zbirali tu-
di papir in ga zbrali skupno do-
brih 109 tisoč kilogramov. Poleg 
tega'pa so pionirji zbirali še ko-

stanj, železo, knjige, steklo in 
oblačila. V tednu pionirske soli-
darnosti so zbrali za lačne v Afri-
ki 151801 dinar, s prodajo novo-
letnih voščilnic pa so zbrali še 
182050 dinarjev. Kar preveč bi 
bilo, če bi našteli vse športne in 
kulturne aktivnosti naših pionir-
jev. Omeniti pa seveda moramo 
Kurirčkovo torbico, ki jo vsako 
leto zelo skrbno prenašajo po 
skrivnih poteh naše doline. Ta 
akcija je bila v preteklem letu še 
posebej slovesna, saj se je njena 
pot začela v Topolšici, torbico pa 
je pionirjem izročil generalpol-
kovnik Ivan Dolničar. 

Z občinske pionirske konference 

Meritve radiološkega onesnaževanja okolja 

Obstoječe sevanje ne dosega z zakonom 
dovoljenih vrednosti 

V zvezi z aktualnostjo onesnaževanja okolja z radioaktivnim se-
vanjem kot posledice odlaganja pepela iz TEŠ in v okviru raziskave 
programa uvajanja novega načina transporta in odlaganja pepela iz 
TES, obdelujemo tudi sanacijo velenjskega jezera kot osnovni cilj 
rekonstrukcije odpepeljevanja. Da bi ovrednotili tudi radiološki 
vpliv odlagališča pepela na okolje, je Institut Jožef Štefan že v avgu-
stu Jetos pristopil k meritvam na odlagališču pepela in v jezeru. Me-
ritve so opravili strokovnjaki-specialisti za to področje dela, ki po-
znajo razmere na tem področju, tudi v svetu. 

Meritve z najobčutljivejšimi 
instrumenti, ki so jih opravili 
na večih mestih odlagališča pe-
pela na suhem, so pokazale, da 
je sevanje, večje kot v narav-
nem okolju ali kot v neposred-
ni bližini deponije. Jakost seva-
nja so merili neposredno nad 
pepelom (okoli 1 cm) in ugoto-
vili, da to pada s kvadratom 
oddaljenosti od vira, torej pe-

pela. Povečano sevanje pepela 
pa je posledica zgostitve urana 
iz premoga. Za primerjavo po-
vejmo, da nekatere naravne ka-
menine, npr. pohorski granit, 
močneje sevajo kot je bilo iz-
merjeno na odlagališču pepela. 
Pri tem pa se te kamenine že 
dolgo uporabljajo v gradbeni-
štvu za ureditev javnih in za-
sebnih prostorov. 

Z istim instrumentom so iz-
merili tudi ionizirajoče sevanje 
na več mestih gladine jezera, ki 
je v neposrednem stiku z odlo-
ženim pepelom. Meritve so po-
kazale, da je tu sevanje enako 
kot v naravnem okolju, kjer je 
sevanje tudi prisotno, vendar je 
minimalno. Možno ga je zabe-
ležiti le z najobčutljivejšimi in-
strumenti. 

V jezerski vodi so analizirali 
vsebino radioaktivnega plina 
radona in ugotovili, da se ta ne 
sprošča samo iz radija razto-
pljenega v vodi, temveč tudi iz 
sedimenta (pepela) potopljene-
ga v jezeru. 

Vsebina radioaktivnih ele-
mentov v vodi jezera je bila ze-
lo nizka, bistveno nižja od 
vrednosti, ki so po naši zako-

nodaji dovoljene za pitno vo-
do. Merili so vsebino naravne-
ga urana in štirih naravnih ra-
dioaktivnih elementov v vodi. 

Zaključek: 
Na osnovi rezultatov meritev 

še ni mogoče oceniti celovite 
ekološke obremenitve okolja 
ziradi prisotnosti in vpliva 
onesnaževalca EF pepela v Ša-
leški dolini, zato bodo z ustrez-
nimi meritvami še nadaljevali. 

Dosedanje raziskave pa ka-
žejo, da obstoječe sevanje ne 
dosega z zakonom dovoljenih 
vrednosti. 

O rezultatih raziskav, ki še 
potekajo, bomo javnost sproti 
obveščali. 

Boris Stropnik, dipl. ing. 
Marjan Jedovnicky, dipl. ing. 

Franc Puc, dipl. ing. 

Pionitji občine Velenje so po-
mladi pripravili problemsko 
konferenco Prosti čas mladih, na 
kateri so izrazili željo, da bi imeli 
še več interesnih dejavnosti in 
podali še nekaj drugih usmeritev 
za delo na tem področju. Sodelo-
vali so tudi na republiškem tek-
movanju Kaj veš o prometu, pri-
pravili pa so seveda tudi občin-
sko tekmovanje. Kar 130 pionir-
jev je sodelovalo na republiški 
prireditvi Naša • beseda, pionirji 
desetih pionirskih odredov pa so 
sodelovali na prireditvi Mi mla-
di. Nad vse aktivni so pionitji tu-
di v tekmovanju Vesele šole in 
seveda v tekmovanju za Kajuho-
vo bralno značko, ki jo je prete-
klo šolsko leto prejelo kar 3742 
osnovnošolcev ali dobrih 75 od-
stotkov vseh učencev. Uspešno 

pa so velenjski pionirji osvajali 
tudi značke pionirskih partizan-
skih enot. Še veliko bi lahko na-
števali, saj je poročilo o opravlje-
nem delu v preteklem šolskem 
letu zares obsežno. Pa omenimo 
le še zares aktivno tekmovanje 
pionirjev občine Velenje v okviru. 
XIV. jugoslovanskih pionirskih 
iger. 

In kaj vse so si pionirji na pio-
nirski koferenci zadali za letoš-
nje šolsko leto. Seveda bodo na-
daljevali z vsemi že dokaj dobro 
utečenimi aktivnostmi in delom 
v različnih interesnih dejavno-
stih, zato omenimo le nekatere. 
Pionirski odredi bodo tudi v bo-
doče zbirali imena ostarelih ljudi 
in jim nudili sosedsko pomoč. V 
tem času na vseh šolah razpra-
vljajo o samoupravljanju, men-
torji pa bodo imeli posvet na te-
mo samoupravljanje v osnovni 
šoli. Pionitji želijo sodelovati v 
lokalnih in republiških delovnih 
akcijah, tako kot vsako leto se 
bodo seveda tudi to šolsko leto 
aktivno pripravili na kurirčkovo 
torbico, sodelovali pa bodo tudi 
na zboru pionirjev Jugoslavije, ki 
bo 23. in 24. maja v Šmarjah pri 
Jelšah, obsežne pa so tudi naloge 
iz programa Jugoslovanskih pio-
nirskih iger. Vsak pionir mora bi-
ti vključen vsaj v eno interesno 
dejavnost, so poudarili na pio-
nirski konferenci in dodali, da si 
bo svet zveze pionirjev prizade-
val pridobiti ustrezne mentorje 
za deficitarne interesne dejavno-
sti. Zanje bodo pripravili tudi 
strokovno izobraževanje. 

Obsežen je tudi program aktiv-
nosti s katerimi prenašajo tradi-
cije narodnoosvobodilne vojne 
ter krepijo bratstvo in enotnost 
med jugoslovanskimi narodi in 
narodnostmi. 

M. Zakošek 

Lesarski poklici 

Pridobivanje 

v Lesni industriji Gorenje — 
Glin Nazarje vsako leto v jesen-
skih in zimskih mesecih pripravijo 
akcijo pridobivanja učencev za le-
sarske poklice. V tej akciji sode-
lujejo vse osnovne šole in služba 
usmerjenega izobraževanja, vanjo 
pa vključujejo učence osmih ra-
zredov in vse tiste učence, ki v tem 
letu izpolnijo osemletno šolsko 
obveznost. Pni učenci so pred ne-
davnim že obiskali delovno orga-
nizacijo, se seznanili s proizvod-
nim programom, z vsemi lesarski-
mi poklici in možnostmi izobraže-
vanja ter štipendiranja, ogledali 
pa so si seveda tudi proizvodnjo v 
vseh temeljnih organizacijah. 

Celje — darilo za darilo 

Utrinek slovenske likovne tvornosti 
Zavod za kulturne prireditve v Celju se je odločil, da bo od 5. pa 

do 22. decembra v Likovnem salonu v Celju ponudil zanimivo in te 
vrste prvo ogledno-prodajno razstavo z naslovom UTRINEK SLO-
VENSKE LIKOVNE TVORNOSTI - darilo za darilo. 

Na razstavi bo sodelovalo dvaintrideset slovenskih likovnih 
ustvarjalcev, zastopane pa bodo vse zvrsti likovne umetnosti. 

»NAČ ČAS«, glasilo Sociali-
stične zvqze delovnega ljud-
stva, izdaja Center za informi-
ranje, propagando in založni-
štvo Velenje, cesta Františka 
Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustano-
vljen 1. maja 1965; od 1. janu-
arja 1973 je izhaja! kot štiri-
najstdnevnik »Šaleški rudar«. 

kot tednik pa izhaja »Naš čas« 
od 1. marca 1973. * 

Uredništvo: Stane Vovk — 
odgovorni urednik (direktor in 
glavni urednik), Bogdan Mu-
gerle, Janez Plesnik, Tatjana 
Podgoršek, Boris Zakošek, Mi-
ra Zakošek in Milena Krstič-
Planinc (novinarji). 

Izhaja ob letrtkih. 

Sedež uredništva in uprave: 
Titivo Velenje, cesta Františka 
Foita 10, telefon (063) 853-451, 
854-761, 855-450, 856-955: Br-
zojavni naslov: Informativni 
center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 
'40 dihaî evT L'etrfa ftaročrfintf 
,za, indivjduafne' parpčnite, jc 

1800 dinarjev (na mesec 160 di-
narjev), za tujino 3315 dinar-
jev. 

Žiro račun pri SDK, podruž-
nica Titovo Velenje, številka 
52800-6J03-38482. 

Grafična priprava, korektu-
re, tisk In odprema: ČGP Večer 
Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo. 

Za »Naš čas« se po mnenju 
sekretariata za informacije iz--
vršnega sveta Skupščine SR 
Slovenije, številka 421-1/72 od 
8- februarja 1974 ne plačuje te-« 
meljni davek od prometa ,>roiz-
vodbv. 
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Gospodarjenje v občini Mozirje 

Načrti ne bodo v celoti uresničeni 
Za gospodarjenje v mozirski občini v prvih devetih mesecih letoš-

njega leta je značilna rast industrijske proizvodnje, čeprav se je v zad-
njih mesecih tega obdobja ta rast nekoliko zmanjšala. 

Glede na enako lansko obdob-
je je proizvodnja večja za i,S od-
stotka, kar je znatno več od repu-
bliškega povprečja, ki je 0,9 od-
stotka. Zelo zaskrbljujoče pa je 
dejstvo, da obresti in zaloge ne-
katere delovne organizacije že 
preveč bremenijo. Zlasti obresti 

' so ponekod že bistveno vplivale 
na zmanjšanje dohodka. V lan-
skem enakem obdobju so obresti 
dosegale 21,3 odstotka primerlji-
vega dohodka, letos pa že 34,4, 
povečanje torej z indeksom 
289,6. Največji je delež obresti v 
ustvarjenem dohodku v Gore-
nju-Glin Nazarje (62,2), v Elkro-
ju (59) in na Zgornjesavinjski 

i kmetijski zadrugi (63,2). Zaloge 
so se v tem obdobju vrednostno 
povečale za 75, količinsko pa za 

L 66,8 odstotka. 

i V devetih mesecih se je pri-
merljivi dohodek v občini pove-
čal za 79,3 odstotka in sicer naj-
več v Gorenju — MGA, Kemiji, 
Vezu, Gradbeniku, Zgornjesa-
vinjski kmetijski zadrugi, Kovi-
narstvu, Turistu, Savinji, Smreki 
in na Gozdnem gospodarstvu. 
Bistveno slabši so seveda rezulta-
ti v tistih delovnih organizacijah, 
ki jih bremenijo visoke zaloge in 
obresti. Najslabše je v Elkroju, 
kjer ne dosegajo dohodka in či-

stega dohodka iz enakega lan-
skega obdobja, pa tudi za sklade 
so namenili bistveno manj kot la-
ni. Slabi so tudi poslovni rezulta-
ti v nazarski lesni industriji. Tu 
so devetmesečno obdobje skleni-
li s 133.680.000 dinarji izgube. 
Seveda to velja za temeljno orga-
nizacijo Iverna, vzroki za izgube 
pa so previsoke zaloge, visoki 
stroški, visoke cene vhodnih ma-
terialov in drugo, k vsemu pa so 
se pridružila še obsežna obnovit-
vena dela, saj ves september to-
varna ni izdelovala plošč. Na 
Zgornjesavinjski kmetijski za-
drugi sicer ne beležijo izrazito 
slabih rezultatov, vendar pa ne 
dosegajo načrtovanega fizičnega 
obsega proizvodnje. Tudi v kme-
tijstvu so osnovni problem obre-
sti, pa seveda znano in nerazum-
ljivo neskladje med cenami kme-
tijskih reprodukcijskih materia-
lov in cenami kmetijskih izdel-
kov. 

Izvoz se je v mozirski občini 
realno povečal za 11,1 odstotka, 
samo na konvertibilni trg pa za 
12 odstotkov in tako znaša stop-
nja pokritja uvoza z izvozom 
214,9 odstotka. Kljub povečanju 
pa ne bodo dosegli letošnjih iz-
voznih načrtov, saj so jih v deve-
tih mesecih uresničili le s 57,5 

odstotka. Temu primerno je zato 
tudi neznatno povečanje deleža 
izvoza v celotnem prihodku, ki 
se je glede na lansko primerjalno 
obdobje povečal le za 0,7 odstot-

*ka. Kot pred leti letos znova 
predstavlja največji delež v celot-
nem izvozu temeljna organizaci-
ja Gorenje — Mali gospodinjski 
aparati, bistveno pa se je ta delež 
zmanjšal v Elkroju in Lesni in-
dustriji Gorenjc-Glin. 

Povprečni osebni dohodek se 
je povečal za 83,3 odstotka in 
znaša 41.803 dinarje. Za občin-
skim povprečjem najbolj zaosta-
jajo v Turistu, pa tudi Gorenje-
MGA, Zgornjesavinjska kmetij-
ska zadruga, Gradbenik in Savi-
nja ne dosegajo 40.000 dinarjev. 
Najvišji je povprečni osebni do-
hodek na Gozdnem gospodar-
stvu, kjer dosega 51.825 dinaijev. 

V mozirski občini torej ne do-
segajo resolucijskih ciljev za le-
tošnje leto, ki jih tudi do konca 
leta ne bodo uspeli doseči. Načr-
tovana 8-odstotna rast industrij-
ske proizvodnje bo dosežena z 
največ 7 odstotki, kmetijska pro-
izvodnja se bo povečala le za 2 
odstotka, izvoz blaga in storitev 
pa za približno 12, čeprav so na-
črtovali 15-odstotno povečanje. 
Tudi osebna poraba v gospodar-
stvu narašča hitreje kot bi lahko, 
saj beležijo znatno večjo rast ma-
se za brutto osebne dohodke, do-
segli pa bodo preCvideno rast 
dohodka in zaposlovanja. 

Krajevna organizacija ZRVS Družmirje—Gaberke 

Uspešni na občinskem tekmovanju 
V nadaljevanju predstavitve krajevnih organizacij zveze rezervnih 

vojaških starešin velenjske občine vam danes pobliže predstavljamo kra-
jevno organizacijo ZRVS Družmirje—Gaberke. 

Čeprav je po številu ena naj-
manjših organizacij, le trinajst 
članov šteje, pa njeno delo in 
aktivnosti v ničemer ne zaostaja-
jo za drugimi, ki so številčno pre-
cej močnejše. Zaradi tega so se 
rezervni starešine iz Družmirja 
in Gaberk povezali s sosednjimi 
krajevnimi organizacijami in 
skupno izvedli več aktivnosti, 
zlasti na področju usposabljanja. 
Ker večjih akcij sami ne morejo 
organizirati, se aktivno povezuje-
jo z drugimi dejavniki v kraju. 
Kljub temu, da rezervni starešine 
aktivno delujejo v raznih drugih 
organizacijah in so tudi nosilci 
vodilnih in odgovornih nalog, pa 
se aktivno udeležujejo vseh ob-
činskih tekmovanj, tudi z dvema 
ekipama. Lani je ekipa na tek-
movanju s področja SLO in DS 
osvojila celo prvo mesto. Tudi le-
tos sta sodelovali dve ekipi iz te 
krajevne organizacije, od katerih 
je bila ena druga, kar je izreden 

»Težave pri delu so le v tem, 
da nas je malo,« ugotavlja 
Janko Lukner 

uspeh za tako maloštevilno orga-
nizacijo rezervnih vojaških stare-
šin. 

O njihovih načrtih za naprej, 
zlasti za delo v zimskih mesecih 
je spregovoril predsednik kraje-
vne organizacije ZRVS Družmir-
je—Gaberke Janko Lukner. »Po-
zimi, ko ni dela na polju in dru-
god, bomo v naši krajevni skup-
nosti, organizirali obrambni dan 
in pripravili predavanja o topo-
grafiji in poznavanju orožja. Za 
vse člane nameravamo izvesti 
teoretično usposabljanje, na pre-
davanjih pa želimo zagotoviti 
polnoštevilno udeležbo, saj so 
bila predavanja doslej bdlj slabo 
obiskana. Razmišljamo tudi o 
tem, da bi se povezali s starešina-
mi s Plešivca. To je sicer aktiv, v 
katerega je vključenih malo sta-
rešin. S skupnimi močmi bi brez 
dvoma lahko izvedli več aktivno-
sti, kot jih sicer lahko sami. Se-
daj se vneto pripravljamo na po-
hod in tekmovanje Po poteh 14. 
divizije 23. novembra, ki ga vsa-
ko leto organizirajo delavci os-
novne organizacije sindikata Po-
staje milice Titovo Velenje,« je 
še povedal Janko Lukner. 

B. Mugerle 

Gorenje Gospodinjski aparati 

Novi prostori tozda 
zatorji v Bistrici ob 

V petek, 15. novembra, so v Bistrici ob Sotli predali namenu nove 
prostore obrata tozda Kondenzatorji Rogatec delovne organizacije Go-
renje Gospodinjski aparati Titovo Velenje. Priložnostne slovesnosti so 
se udeležili predstavniki več republiških komitejev, zavod« SRS za re-
zerve, občine Šmarje pri Jelšah, krajevne skupnosti Bistrica ob Sotli in 
Gorenja, na čelu s predsednikom republiškega komiteja za tržišče in 
splošne gospodarske zadeve Lojzetom Klemenčičem. Govorila sta vodja 
tozda Kondenzatorji Josip Kunej in predsednik izvršnega sveta skupšči-
ne občine Šmarje pri Jelšah Branko Pucelj. Priložnostni kulturni pro-
gram pa so izvedli učenci osnovne šole Mari ja Broz iz Bistrice ob Sotli. 

Josip Kunej je spregovoril o 
pomenu novih prostorov v Bistri-
ci ob Sotli za nadaljnji razvoj 
tozda Kondenzatorji. Branko Pu-
celj pa je obširno spregovoril o 
prizadevanjih za uresničitev pro-
grama razvoja Spominskega par-
ka Trebče. Postavitev novih pro-
storov, del bo sprva namenjen 
republiškim blagovnim rezer-
vam, predstavlja pomemben pri-
spevek pri krepitvi gospodarske 
osnove območja Spominskega 
parka Trebče. Gorenje, Zavod 
SRS za rezerve in Ingrad, ki je 
zgradil prostore* v rekordnem ča-
su, ki zaslužijo, kot je poudaril 
Branko Pucelj, resnično pohva-
lo. 

Tovarno kondenzatorjev v Ro-, 
gatcu je zgradilo Gorenje z na-
menom, da pospeši razvoj manj 
razvite občine Šmarje pri Jelšah 
in da samo osvoji proizvodnjo 
najzahtevnejših sestavnih delov. 

posebej še tistih, ki jih je potreb-
no kupovati na tujem. 

Prostore za tovarno kondenza-
totjev v Rogatcu je zgradilo Go-
renje 1975. Teta, leto zatem pa je 
začelo 60 delavcev proizvajati 
kondenzatoije. 1981. so osvojili 
še proizvodnjo zagonskega releja 
za kompresor s priključnico, 
1982. leta pa proizvodnjo termo-
stata za hladilno zamrzovalne 
aparate. Pred petimi leti je začel 
z delom v Bistrici ob Sotli obrat 
tozda Kondenzatorji Rogatec. 

Letos bo 171 zaposlenih v toz-
du Kondenzatorji Rogatec, od 
tega 31 v obratu Bistrica ob Sotli, 
izdelalo, kot predvidevajo plan-
ske usmeritve, 882.000 konden-
zatorjev, 491.000 zagonskih rele-
jev za kompresorje s priključnico 
in 254.000 termostatov za hladil-
no zamrzovalne aparate. Po-
membno je, da je Gorenje letos 
prodalo prve kondenzatoije Lo-
škim tovarnam hladilnikov. Sicer 

Konderi-
Sotli 

pa v Rogatcu predelujejo še plo-
čevino za potrebe tozda Štedilni-
ki Gorenja Gospodinjski aparati. 

Za leto 1986 je predvideno v 
povprečju 28% povečanje fizi-
čnega obsega proizvodnje. Načr-
tovano povečanje proizvodnje 
bodo ustvarili z obnovo strojne 
opreme in posodobitvijo in po-
večanjem proizvodnje zagonskih 
relejev za kompresoije s priklju-
čnico in termostatov za hladilno 
zamrzovalne aparate, z osvaja-
njem proizvodnje novih vgrad-
nih komponent in zaposlitvijo 
okrog 70 novih delavcev v obra-
tu Bistrica ob Sotli. S poveča-
njem proizvodnje bodo ustvarje-
ne možnosti, da bo Gorenje lah-
ko ponudilo sestavne dele, ki jih 
proizvaja v tozdu Kondenzatoiji 
Rogatec, tudi drugim jugoslo-
vanskim proizvajalcem hladilno 
zamrzovalnih aparatov. 

Načrtovano povečanje proiz-
vodnje v tozdu Kondenzatoiji 
Rogatec za leto 1986 in za novo 
srednjeročno obdobje 
1986—1990, prav tako pa tudi 
osvajanje proizvodnje novih zah-
tevnih sestavnih delov za hladil-
no zamrzovalne aparate,' pa bo-
do omogočili tudi novi Gorenje-
vi prostori v Bistrici ob Sotli, za 
postavitev katerih, sta združila 
sredstva Gorenje in Zavod SRS 
za rezerve. 

Društvo prijateljev mladine Skorno—Florjan 

Organizacijske težave krojijo 
delo 

Skrb za zdravo in srečno otroštvo ni samo naloga staršev, vzgojno-
varstvenih zavodov, šol, ampak so si to nalogo naložila na svoja ramena 
tudi društva prijateljev mladine. Pred dobrim letom dni, natančneje v 
tednu otroka lani, so ustanovili l jubitelji otrok takšno društvo v krajevni 
skupnosti Skorno—Florjan. Člani najmlajšega tovrstnega društva v ve-
lenjski občini izkušenj nimajo prav velikih. Mnogo bolje so »seznanje-
ni« s težavami, k i ovirajo boljšo dejavnost društva. 

»Nekako se še nismo našli. 
Največja težava je organizacijske 
narave. Krajevna skttpnost Skor-
no—Florjan je zelo obsežna in 
razvlečena. Vaški odbori so med 
sabo oddaljeni po več kilome-
trov. Za otroke iz Skorna v Flor-
jan, pa tudi iz Pohrastnika je kar 
daleč na ogled kakšne prireditve-
ali proslave, ki jih zanje pripra-
vlja naše društvo. Zato razmišlja-
mo, da bi dejavnost društva pri-
jateljev mladine razdelili po va-
ških odborih, saj bi bilo tako de-
lo mnogo lažje in uspešnejše,« je 
za uvod povedala predsednica 

diuštva prijateljev mladine Skor-
no—Florjan Marija Petkovnik. 

Od začrtanih nalog je prav za-
radi prej navedenega vzroka 
ostalo precej zapisanih samo v 
delovnem programu. Po besedah 
sogovornice so člani društva na 
samem začetku spoznali, da sc si 
zastavili preobsežen program. 

No, nekaj pa so kljub temu nare-
dili za najmlajše člane krajevne 
skupnosti. Skupaj s tovarišicami 
šoštanjskega vzgojnovarstvenega 
zavoda so izvedli nekaj zaposli-
tev, pokazali lutkovno igrico, or-

ganizirali praznovanje tetke Jese-
ni, ob igrici Strašilo motovilo pa 
so se otroci in njihovi starši za-
bavali ob izdelovanju lutk iz na-
ravnih materialov. Zanimanje 
otrok in staršev je' za dejavnost 
kar veliko, saj skupaj' s svojimi 
malčki delajo tudi sami kaj ko-
ristnega. 

Čeprav so delo v prihodnje 
precej bolje zastavili, si ne delajo 
utvar o tem, da bi bila dejavnost 
veliko, veliko uspešnejša. Po svo-
jih močeh se bodo trudili zado-
voljiti njihove malčke in tudi 
ostali krajani.»Prednostna nalo-
ga je popestritev dela samega od-
bora. V našo druščino bi radi pri-
tegnili kar največ novih članov, 
sedaj nas je okrog 30, precej tes-
neje nameravamo sodelovati z 
mladinsko organizacijo, seveda 
pa so pred nami še vse neuresni-
čene naloge iz preteklega leta. 

Dela več kot dovolj,« je končala 
pogovor Marija Petkovnik. 

•S 

Invalidi v združenem delu 

Ali se res ne da 
kaj več narediti? 

Odbor za življenjske in delovne razmere pri občinskem sindikal-
nem svetu ter komisija za vprašanja socialne varnosti pri občinski skup-
nosti socialnega varstva Velenje sta pripravila gradivo z naslovom Inva-
lidi v velenjskem združenem delu. To gradivo je bilo predmet mnogih 
razprav, iz njega pa povzemamo nekaj podatkov, k i bi morali »ganiti« 

arsikoga. 

Po zbranih podatkih je bilo ob 
koncu preteklega leta v 41 orga-
nizacijah združenega dela velenj-
ske občine zaposlenih 23.813 de-
lavcev, od tega 1766 ali 7,4 od-
stotka invalidov. Pred petimi leti 
je ta odstotek znašal 6,4, leta 
1981 je bilo v občini zaposlenih 
ie 7 odstotkov invalidov, leto 
kasneje 6,6, pred dvema letoma 
pa je 7,2 odstotka invalidov. Naj-
več invalidov je zaposlenih v de-
lovni organizaciji Rudnik lignita 
Velenje. V letih 1980—84 se je 
odstotek invalidnosti v tem kole-
ktivu gibal med 15,6 in 14,7 od-
stotka, zaradi večjega števila 
upokojenih rudarjev se je ta od-
stotek zmanjšal. 

2al, ugotavljamo porast inva-
lidnosti v drugih delovnih orga-
nizacijah naše občine. V petih le-
tih je invalidnost izrazito narast-
la v šoštanjskih termoelektrar-
nah, in sicer od 3,5 odstotka na 7 
odstotkov, v delovni organizaciji 
Elektrofiltrski elementi od 6,8 na 
10,4 odstotka, najbolj pa žaskr-
.bljuje porast števila invalidov v 

Gorenju. Med nekaterimi orga-
nizacijami združenega dela izsto-
pajo še Zdravstveni center, v ka-
terem je število invalidov porast-
lo od 1,9 iz leta 1981 na 4,8 od-
stotka v preteklem letu, v vzgoj-
noizobraževalnem zavodu od 0,7 
na 2,7 odstotka, v šoštanjskem 
Elkroju od 4,3 na 9,1 odstotka, 
porastlo pa je število invalidnih 
oseb še v Domu za varstvo odra-
slih ter v delovni organizaciji 
Brivnice in česalnice. 

V petih letih je bilo predsta-
vljenih na invalidsko komisijo v 
oceno delazmožnosti 2343 delav-
cev oziroma 10 odstotkov vseh 
zaposlenih v občini. Status inva-
lida je dobilo 1827 delavcev. V 
petih letih je bilo v I. kategorijo 
razvrščenih 716 delavcev, v dru-
go 336, v tretjo pa 775 delavcev. 
Velik porast invalidnosti po 
zbranih podatkih ^beležimo v I. 
kategoriji, in sicer'od 83 na 207, 
v močnem porastu je tudi število 
invalidov II. kategorije, ki veliko 
pove, je ta, da je bilo v letih 
1980-85 le pri 97 predstavljenih 

delavcih ali 4,1 odstotku ugoto-
vljena neinvalidnost. 

Posebno pozornost zahtevajo 
tudi delovne nezgode. V petih le-
tih jih je bilo 11.448. Med delov-
nimi organizacijami na tem po-
dročju prednjači RLV (6026), 
Eso (447 nezgod). Nič-manj za-
skrbljujoč ni podatek o številu 
nezgod na poti na delo in z dela, 
ki stalno narašča. 

Čeprav smo izrekli na raznih 
sestankih že ničkoliko besed o 
nujni prekvalifikaciji, pa analiza 
namreč kaže prav nasprotno. Na 
tem področju smo v občini nare-
dili zelo malo ali bolje rečeno ni-
česar, saj So »uspele« delovne. 

organizacije ter šole prekvalifici-
rati le 40 invalidnih oseb, od tega 
v Reku 10, Gorenju 15, Vegradu 
8. Nesprejemljivo je tudi prav 
vsako opravičilo za tako nizko 
število priučenih invalidnih de-
lavcev. 

V petih letih se je v velenjski 
občini upokojilo 2057 delavcev, 
največ (575) lani, od tega 103 in-
validi. Zanimiv je podatek, da je 
kar 379 invalidnih oseb doseglo 
polno zavarovalno dobo, med 
njimi največ invalidov III. in II. 
kategorije. 

Zelo zgovorna je kvalifikacij-
ska struktura invalidov. V naši 
občini je kar 422 invalidov ne-

kvalificiranih delavcev, polkvali-
ficiranih 168, kvalificiranih de-
lavcev invalidov je 912, VKV 53 
delavcev, 154 invalidnih oseb 
ima slednjo šolo, višjo šolo ima 
17 oseb, visoko pa 8 invalidov. 

Predmet razmisleka je got«vo 
tudi .starostna struktura invali-
dov. Do 25 leta starosti je bilo la-
ni 19 invalidov III. kategorije in 
eden II. kategorije, od 26—30 le-
ta 116 tretje in 12 druge, od 
31—35 leta 212 tretje in 20 dru-
ge, od 36—40 leta 251 tretje in 44 
druge, nad 41 let pa je starih 750 
invalidov tretje in 271 invalidov 
druge kategorije. 

Med vzroki invalidnosti mo-
čno vodi bolezen hrbtenice (363), 
na drugem mestu so bolezni srca 
in ožilja (108), bolezni nog (95), 
živcev in duševne motnje, oči, di-
hal, sluha, sladkorna bolezen, 
rak, bolezni prebavil, pri 21 ose-
bah pa je bil vzrok invalidnosti 
bolezni ledvic. 

Nadomestilo prejema v občini 
1360 invalidov gziroma 8 L,4 od-
stotka. 311 ivalidov nadomestila 
zaradi višjega osebnega dohodka 
na ustreznem delovnem mestu 
ne prejema. 69 invalidov pa pre-
jema rento. Zaradi nižjega oseb-
nega dohodka na ustreznem delu 
je bilo v letu 1984 invalidom iz-
plačanih 205.948,925 dinarjev. 

Po oceni članov invalidske ko-
misije je na ustreznih delovnih 
mestih zaposlenih K77 invali-
dov, 377 pa ne opravlja ustreznih 
del in nalog. 

Takih in podobnih podatkov 
bi lahko navedli še veliko več. 
Skoraj povsod bi lahko ugotovili 
tudi to, da za zmanjšanje' števila 
invalidov,-boljše delovne pogoje, 
prekvalifikacijo takšnih oseb v 

občini nismo nič naredili ali zelo 
malo. Dovolj zgovorno je dej-
stvo, da so problematiko invalid-
nosti v našem združenem delu 
obravnavali vsi trije zbori občin-
ske skupščine leta 1983. Od ta-
krat pa do danes ni uresničen ni-
ti eden sklep oziroma pobuda. 
Še vedno namreč lahko ugota-
vljamo porast števila invalidov, 
skoraj nič nismo doslej naredili 
za njihovo prekvalifikacijo, da je 
največ invalidov med nekvalifici-
ranimi delavci, skoraj četrtina in-
validov II. in III. kategorije v ob-
čini je mlajših od 35 le t . . . Pro-
blematiko invalidnosti v našem 
združenem delu so »dali na sito« 
na zadnji seji tudi člani občin-
skega komiteja za družbene de-
javnosti. Večja proizvodnja kate-
regakoli izdelka ni naš cilj, če to 
hkrati ne pomeni izboljšanje de-
lovnih razmer in življenja delav-
cev. Zato moramo končno nare-
diti že nekaj, da se bo število in-
validnih oseb v občini zmanjša-
lo. Kdo je odgovoren za neures-
ničevanje že sprejetih sklepov in-
stališč? Zakaj niso uresničeni? 
Komu sedaj ponujamo to težko 
stanje na tem področju? Ali ne 
bodo znova vse izrečene besede 
kot bob ob steno? so postavljali 
vprašanja drug za drugim v raz-
pravi o tej problematiki člani ko--
miteja. Korak naprej je treba kar 
najhitreje narediti pri ponovnem 
preverjanju zdravstvenega stanja 
invalidov. Pobudnik naj bi bila 
delovna organizacija. Odločno 
pa so se med drugim zavzeli za 
ponovno ustanavljanje obratnih 
ambulant ter povsem soglašali s 
13 zapisanimi sklepi ob koncu-
gradiva Invalidi v velenjskem 
združenem delu. 

t 
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Bele vode 

Nov asfaltni odsek 
čaka na otvoritev 

Bele vode so s svojimi 2454 hektarji največja, z 247 prebi-
valci pa najmanjša krajevna skupnost v občini Velenje. Zaradi 
oddaljenosti in višine središča, še bolj pa posameznih kmetij, je 
bila kljub stalnemu in skrbno načrtovanemu razvoju ta krajevna 
skupnost doslej najteže dostopna. Pred leti so sicer v veliki akci-
ji Mesto—vasi potegnili makadamsko cesto, del te ceste — pa 
90 nato pred tremi leti tudi asfaltirali. 

Toda velike težave so se 
pričele pozimi, saj sta najpo-
gosteje poledica in sneg pre-
prečevala prevoz preko naj-
bolj strmega klanca ob 
vznožju poti proti Belim vo-
dam. Tako se je marsikatere-
mu otroku in delavcu pot v 
šolo in službo podaljšala za 
več kot dve, ob povratku pa 
tudi za več kot tri ure. Ker v 
preteklosti tudi telefonske 
povezave z dolino ni bilo, so 
počasi začele samevati neka-
tere domačije. Od nekdanjih 
75 hiš, je naseljenih le še 54. 

Prizadevanja, da bi kon-
čno uredili tudi spodnji, naj-
zahtevnejši del ceste ter si ta-
ko zagotovili kar najbolj nor-
malno povezavo z dolino, so 
v letošnjem letu končno 
obrodila sadove. 

»Če nam nebi k razrešitvi 
tega našega problema uspelo 
pritegniti drugih krajevnih 

skupnosti, republiškega sekre-
tariata za ljudsko obrambo in 
seveda vseh krajanov v naši 
krajevni skupnosti, kar pa je 
bilo najlaže, potem bi ta nalo-
ga ostala še dolgo odprta«, 
pravi predsednik sveta kraje-
vne skupnosti Melhior Mazej. 
Andrej Lenko, dosedanji pred-
sednik krajevne konference 
S Z D L pa dodaja: »Naš pri-
spevek je bil kljub vsem udar-
niškim uram in s samoprispev-
kom zbranim sredstvom ven-
darle preskromen, da bi se 
takšne akcije lahko sploh loti-
li. Tako pa bomo za Dan re-
publike lahko odprli že kar 
največji del na novo urejene 
ceste.« 

Vreme jim je sicer nekoli-
ko ponagajalo, vendar pa bo 
še letos asfalt položen na 
okoli 800 metrov od sicer pri-
bližno 1300 metrskega preno-
vljenega cestišča. Preostali 
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Melhior Mazej 

Andrej Lenko 

del bo dobil asfalt prihodnjo 
pomlad. 

Novo urejena cesta ima 
precej manjši naklon, tako 
da jo bo v zimskih mesecih 
tudi ob najhujših dneh, ob 
primernem pluženju in posi-
panju, zmoglo vsako primer-
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Svečana otvoritev asfaltiranega odseka ceste bo v nedeljo ob 9.30 

no opremljeno vozilo. To pa 
bo krajanom te idilične vasi-
ce gotovo odprlo številne no-
ve možnosti, o katerih so do-
slej bolj malo razmišljali. 

Letošnje leto obnovljeni 
del ceste je stal nekaj več kot 
44 milijonov. Največji del je 
v blagajno kanil iz samopri-
spevka in sicer 28 milijonov, 
10 milijonov je prispeval re-
publiški sekretariat za ljud-
sko obrambo, 4,5 milijonov 
so bila sredstva krajevne 
skupnosti, 2 milijona pa so 
dodale še mestne krajevne 
skupnosti. Krajani so poleg 
tega naredili še števikje udar-

niške ure, opravljen pa je bil 
tudi brezplačen odstop zem-
ljišča. 

Slovesna otvoritev te tako tež-
ko pričakovane pridobitve bo 24. 
novembra, ko bodo krajani Belih 
vod slavili tudi svoj krajevni 
praznik, ki so ga tokrat prestavili 
z običajnega 9. oktobra. Takrat 
naj bi, če ne bo vreme preprečilo 
zaključek del, končno zagorele 
tudi luči pri KJošniku, zadnji do-
mačiji, ki v tej krajevni skupnosti 
še nima' urejene elektrike. Tu so 
še pred tremi leti gorele petrolej-
ke, sedaj pa so imeli postavljeno 
majhno centralo, ki pa je dajala 
dovolj elektrike le za razsvetlja-
vo. Tudi pri izgradnji te elektri-
čne napeljave so se krajani izka-

zali z udarniškim delom. Sodelo-
valo je 35 krajanov, ki so pote-
gnili to 1,5 kilometra dolgo na-
peljavo. 

S tem pa še niso bila končana 
vsa letošnja prizadevanja kraja-
nov iz te krajevne skupnosti. Ob-
novili so namreč tudi mrliško ve-
žico, uredili cesto Punček—Oj-
stršek—Kovač ter pripravili do-
kumentacijo za ureditev ceste 
Leskošek— Malinšek—Luka. 

Malo ljudi je torej opravilo ve-
liko delo, delo po katerem bi se 
lahko zgledovale številne kraje-
vne skupnosti v naši občini ter se 
tako vsaj nekoliko zganile iz svo-
je zaspanosti. 

B.Z. S.V. 

Krajevna skupnost Gaberke 

Ob prizadevanju vseh bodo želje postale stvarnost 
Vaške in primestne krajevne skupnosti v vsakdanjem delu in življe-

nju rešujejo največ komunalnih vprašanj. Zato ni prav nič čudno, da jim 
namenjajo največ pozornosti. Tudi krajanom krajevne skupnosti Gaber-
ke so nakopale polne roke dela in nemalo skrbi, saj so modernizacija 
krajevnih cest, ureditev dela kanalizacije sestavljale glavnino njihovega 
srednjeročnega programa 1980—85. 

Program preteklega referen-
dumskega obdobja so z veliko 
mero prizadevnosti in dobre vo-
lje v celoti uresničili. Tako je ne-
kaj metrov krajevnih cest dobilo 
asfaltno prevleko, v veliki meri 
so urejene kanalizacijske poti, v 
srednjeročno obdobje, v katere-
ga smo sedaj stopili, so prenesli 
le dokončanje izgradnje večna-
menskega športnega igrišča in 
sofinanciranje izgradnje gasil-
skega doma, ki stoji na rušnem 
poti.očju. 

Žal je ob obilici dela skoraj 
povsem zamrla družbenopoliti-
čna dejavnost v krajevni skupno-
sti. Po besedah predsednika sveta 
Antona Plešnika dobro dela le 
delegacija za zbor krajevnih 
skupnosti, prav tako osnovna or-
ganizacija ZK, dela krajevne 
konference SZDL pa ni nikjer 
čutiti. 

Tudi v naslednjih petih letih 
bo reševanje komunalnih vpra-
šanj v ospredju prizadevanj za Anton Plešnik 

čimboljše življenjske in delovne 
pogoje krajanov krajevne skup-
nosti Gaberke. Posodobitev dveh 
krajevnih cest v dolžini 300 me-
trov so se že lotili. Za moderniza-
cijo 150 metrov dolge ceste od 
glavnega križišča do gostišča Za-
jec bodo po predračunu odšteli 8 
milijonov dinaijev, od tega naj 
bi z referendumom zbrali 3 mili-
jone dinaijev. Za prav toliko dol-
go cesto od Kovača pa bodo mo-
rali plačati prav tako 3 milijone. 

»Denar samoprispevka že priteka, 
zato smo se uresničevanja začrta-
nih nalog takoj lotili. Prehitel nas 
je nekoliko zgodnji sneg. Začeto 
delo bomo morali nadaljevati spo-
mladi prihodnje leto.« Velik stro-
šek, ki bremeni že tako skromna 

finančna sredstva za delo kraje-
vne skupnosti, je bil do nedavne-
ga nakup mazuta za ogrevanje 
prostorov krajevne skupnosti in 
družbenopolitičnih organizacij. 

Do nedavnega zato, ker so se 
krajani Gaberk odločili za cenej-
še ogrevanje. Postavili so kurilni-
co, ki naj bi jo v teh dneh tudi 
dokončali. Za dograditev gasil-
skega doma so krajani namenili 
3 milijone dinaijev referendum-
skih sredstev. Med naloge tja do 
leta 1990 naj omenimo še posta-
vitev avtobusnih postajališč, ure-
ditev mostu preko Velunje pri se-
danjem gasilskem domu, razširi-
tev PTT omrežja, na rušnem po-
dročju pa stoji tudi edino spo-
minsko obeležje. »Krepko smo 

zagrabili, saj je naš program ob-
Isežen. Od žuljev drugih ne more-
mo živeti. Sami si bomo morali 
ustvariti boljše življenjske in de-
lovne pogoje. »Upamo, da nam 
bo pri uresničevanju nekaterih za-
črtanih nalog »šel na roko« tudi 
rudnik lignita Velenje, saj je v na-
šem krajo precej rudarskih oško-
dovancev. To so zaenkrat le želje, 
ki pa bodo ob prizadevanjih vseh 
krajanov tudi v težkih gospodar-
skih časih postale stvarnost.« 

Da jim ni vseeno kakšen je 
razvoj, so Gaberčani, po besedah 
predsednika sveta te krajevne 
skupnosti Antona Plešnika, že 
dokazali. Če ne toliko z delom, 
pa s. sredstvi kot so to pokazali 
na prvi akciji. 
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Kako dolgo še omet na glavo? 
Nekaj misli k prispevku »KAKO 

DOLGO SE OMET NA GLAVO?« 
— Pri Flisovih na Šaleški cesti, obja-
vljenem na zadnji strani Našega (asa 
dne 7. novembra 1985. 

Stanovanjsko poslovni objekt je bil 
zgrajen leta 1961. Grajen je tako, da 
so v pritlični etaži poslovni prostori, v 
ostalih etažah pa je, kar 57 stanovanj-
skih enot v skupni površini 3525 m'. 
Lastnik večine stanovanj je REK Ve-
lenje. Če bi danes gradili samo stano-
vanja te površine, bi bilo po končni 

Vendar bi veljalo kdaj napisati tudi 
o vseh tistih pomanjkljivostih, ki jih 
moramo tako ali drugače tolerirati ob 
vselitvah novozgrajenih objektov. 

Veljalo bi dodati, da vsakoletni 
program večjih popravil in del iz na-
slova amortizacije sprejema Odbor za 
gospodarjenje SIS občine Velenje in 
Skupščina SIS. Da pa z delom sred-
stev za večja popravila in sredstvi 
manjših popravil gospodarijo skup-
nosti stnovaicev. 

ODMEVI 0 ODMEVI i 
ceni pravkar vseljenih stanovanj v Sa-
leku II I potrebno 241,469.550.- din. 
In po izhodiščni ceni za pravkar zače-
to gradnjo pa celo 387,750.000.- din. 

In ko bi stanarine sledile tudi ce-
nam gradnje bi bilo več sredstev na 
razpolago za.večja in manjša popravi-
la. To pa stanovanjska hiša, ki je v 
uporabi že 24 let vsekakor potrebuje. 
Ker pa temu ni tako, je vsako leto po-
trebno črtati iz programov tudi hiše, 
kjer bi bila potrebna popravila. 

Poseben problem postajajo v zad-
njih letih ravne strehe, tako pohodni 
kot nepohodni del. Do poškodb pri-
haja deloma zaradi starosti objektov, 
deloma ker so pohodne terase tudi 
najbližje igralnice otrok. Deloma pa 
se poškodujejo tudi zaradi svojevolj-
ne montaže TV anten s strani stano-
valcev. Nemalokrat posamezni ob-
jestneži namerno zamašijo odtoke na 
terasah. Vse to pa so razlogi, da pri-
haja v marsikaterem stanovanju zad-
njih etaž do takšnih poškodb. 

Naša pobuda, da bi se proučila 
možnost nadomestiti ravne strehe z 
dvokapnicami, se kar predolgo odla-
ga. 

Razumljiva nam je nervozS pa tudi 
revolt stanovalcev, ki morajo prena-
šati kakršnokoli okvaro stanovanja. 

In šele na osnovi tako sprejetih le-
tnih načrtov izvaja vzdrževalna dela 
VEKOS TOZD Stanovanjska oskrba. 

Mnenja smo, da je potrebneje na 
en ali drugi način sanirati ravne stre-
he, kot pa namenjati sorazmerno vi-
soka sredstva za izdelavo hišnih tele-
fonskih instalacij ali pa izdelavo lož 
ali pa za izdelavo hidroizolacije v ob-
jektu starem 22 l^t, ki ni bila izvršena 
ob gradnji. 

V stanovanjski hiši Šaleška 18 je hi-
šni svet sicer naročil popravilo strehe. 
Toda denarnih sredstev je bilo samo 
za 74 m" pohodne terase. V konkret-
nem primeru so si delavci Vekosa 
TOZD Stanovanjska oskrba res ogle-
dali tudi stanovanje družine Flis, ven-
dar razen madeža v kotu spalnice ve-
likosti 10 x 20 cm ni bilo vidnih zna-
kov poškodb. Na tem mestu je odpa-
del belež ne pa omet. Toda belež od-
pada zaradi tega, ker je stanovalka 
vztrajala na takojšnjem beljenju stro-
pov. Vemo in razumemo tovarišico 
Zofko Flis, da je zaradi vsega navede-
nega slabe volje. Toda v konkretnem 
primeru smatramo, da je potrebno 
storiti sledeče: 

1. ko bo na zboru stanovalcev tekla 
razprava o razporeditvi sredstev s ka-

terimi razpolaga skupnost stanoval-
cev^ bi jih veljalo uporabiti za sanaci-
jo strehe Šaleška 18, 

2. izdelan je tudi osnutek programa 
večjih popravil za leto 1986 in bo dan 
v javno obravnavo. Vsekakor bo dana 
možnost, da se namesto telefonskih 
instalacij odloči za popravilo streh. 
Svoje pripombe ima možnost podati 
vsak občan. 

Prepričani smo,' aa oo utemeljena 
pripomba stanovalcev več zalegla, kot 
pripombe izdelovalcev osnutka plana 
za leto 1986. 

Moramo posebej poudariti, da ne7 

plačevanje stanarine in ostalih komu-
nalnih storitev ni rešitev. Vedeti je na-
mreč treba, da je izvrševanje progra-
mov vzdrževanja • odvisno tudi od 
100% inkasa. 

VEKOS, TOZD Stanovanjska oskrba 

KAKO DOLGO SE 
Pr.p. 
Zelo me čudi ugotovitev delavcev 

Vekosoveg« tozda Stanovanjska oskr-
ba, ki ugotavljajo, da razen madeža ve-
likosti 10 x 20 centimetrov, ni vidnih 
znakov poškodb in da odpada le belei 
in ne omet. Po tej ugotovitvi sklepam, 
da je preteklo že veiko časa od takrat, 
ko so si ogledali Flisovo stanovanje. 
Sam sem se 17. oktobra prepričal, da 
je njihovo stanovanje v resnično slabem 
stanju. Ne le dnevna sob«, v kateri — 
poudarjam — odpada tudi omet, ne le 
belež, pač p« je vlaga krepko načela 
tudi ostale prostore, kot sem zapisal v 
članku »Kako dolgo še omet na gla-
vo.« Če se želite prepričati o resnično-
sti tega članka, vam priporočam, da si 
ponovno ogledate stanovanje Flisovih 
na Šaleški cesti 18/d. U tako se boste 
lahko prepričali, kakšne poškodbe so 
nastale zaradi pronicanja vode v stano-
vanje. 

B. Mugerle 
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Prevzgojimo ljudi 
Rada bi malo odložila razoča-

ranja, ki se kopičijo v meni, ver-
jetno pa še v marsikaterem obča-
nu našega sicer lepega mesta. 

Koder me vodi pot, srečujem 
brezvestno početje, ki nas, stare 
Velenjčane, ki smo bili navajeni 
na določen red in čistočo, Še ka-
ko moti. Sedaj, ko je na voljo do-
volj košev za smeti, bi moralo bi-
ti res drugače. Pa tudi, vsak od 
nas ima kakšen žep v katerega 
lahko spravi, kar mu hodi odveč. 
Ne pa, da odmetujemo papirčke 
povsod, kamor pač pade. Ali res 
premalo vzgajamo otroke? Vem, 
da delujejo v šolah zelene straže 
in to prav uspešno. Vendar pa 
sme samo nekaj metrov od šole 
ta isti učenec odvreči vse, kar ne 
potrebuje. To dokazuje tudi novi 
kiosk v našem okolju, poleg Do-
ma učencev. Koš je lepo nameš-
čen, nekaj metrov stran pa sme-
tišče vsega odrvrženega, kar se 
da tam kupiti. 

In kogar vodi pot mimo Doma 
učencev, ta ima kaj videti! Kaj 
vse je odveč fantom v njihovih 
sobah! In skoraj ni noči, da ne bi 
nekaj strahovito počilo. Iz ob-
jestnosti mečejo v noč steklenice, 
kar nas budi iz spanja, pa tudi si-
cer vznemiija. Kako je mogoče, 
da tega v domu ne morejo od-
praviti, saj se točno vidi, s kate-
rih oken se to dogaja. To je prvi 
blok, kjer je tudi recepcija. Prav 
tam so namestili tudi čedne, niz-
ke kole z žico, da si fantje ne bi 

utirali poti preko trave. A so ta-
koj vse polomili in odstranili. 

Tudi na poti ob Paki je videti 
popolnoma razdejano mrežo, ki 
je bila dobro zamišljena, spomla-
di so jo tudi obnovili. Zdaj pa so 
v njej neveijetne luknje, lu kaže-
jo uničevalsko strast nekoga. Pa 

popisane stene bližnjega rdeče 
pobarvanega bloka . . . Da ne go-
vorim o razbitih lučeh, ki so po-
noči še kako potrebne. Še bi lah-
ko naštevala. A začeti bo treba z 
vzgojo ali prevzgojo ljudi, ki jim 
ni mar okolje. Priznajte, da ni 
odveč tako razmišljanje in nego-
dovanje. 

Občanka I. N. 
(naslov v uredništvu) 

Takšnih srečanj si še želimo 
Društvo za pomoč telesno 

in duševno prizadetim otro-
kom občine Velenje je pri-
pravilo zadnjo soboto v me-
secu oktobru izlet v zavod za 
duševno in telesno prizadete 
otroke v Dornavo pri Ptuju. 
Izleta se je udeležilo 40 čla-
nov tega društva oziroma 
družine, ki imajo telesno ali 
duševno prizadete otroke. 

Zbrali smo se pred Rdečo 
dvorano v Titovem Velenju 
in se v sončnem jutru odpe-
ljali z avtobusom proti Ptuju. 
Ob prihodu v Dornavo nas je 
sprejel najprej ravnatelj za-
voda, nam opisal delo in ži-
vljenje v njem, nato pa smo 
si ga še udeleženci ogledali. 
Videli smo, da nismo sami, 
ampak da je teh nebogljenih 
otrok še več. Sobota je dan, 
ko imajo otroci prosto. Tako 

smo spoznali, kaj delajo in 
kako izkoriščajo prosti čas. 
Pred odhodom nas je še po-
sebej ganil slepi deček Smi-
ljan s čudovitim igranjem na 
harmonij. Bilo je to res lepo 
in nepozabno doživetje za 
vse udeležence izleta. 

Po ogledu zavoda smo na-
to krenili v Trakoščan, kjer 
smo imeli kosilo. Namen iz-
leta, da se bolje spoznamo, 
se pogovorimo o naših teža-
vah v vsakdanjem življenju, 
kako jih rešujemo, je zagoto-
vo popolnoma uspel. Pri tem 
so nam pomagale tri tovariši-
ce — strokovne delavke iz 
osnovne šole XIV. divizije, ki 
so se prav tako udeležile tega 
izleta. 

Bilo je lepo. Takih srečanj 
si še želimo. 

Družina Šraml 



21. novembra 1985 * T i tovo Velenje REPORTAŽE, SREČANJA n a s c a s * stran 5 

Tien-Šan85 
Na letališču v Frunzeju potem 
sredi noči poslušamo dolgo poli-
tično predavanje in ko nastane 
še več strani dolg zapisnik fotoa-
parat le dobimo nazaj. Tudi to je 
Rusija. 

Med potjo v petdeset kilome-
trov oddaljeni »lap lager« se 
nam pokvari že zdavnaj odsluže-
ni avtobus, tako da nas potem do 
jutra v džipih zvozijo pod naše 
gore. 

Čas je tukaj pomaknjen za pet 
ur naprej tako, da se res kar na-
prej na nekaj privajamo. 

V Frunzeju, ki leži povprečno 
osemsto metrov nad morjem, je 
ob enajstih zvečer še 26 'C, čez 
dan pa živo srebro doseže tudi 
40 C. Tudi dežuje tukaj v mestu 
le redko. V »alp lagerju« Ala-Ar-
ča, dobrih 1300 metrov višje pa 
Vsak dan lije. 

Pravijo, da je tu dežela, kjer iz 
jasnega neba sipljejo viharji. Tu 
se kot kaže tudi na oblake ne 
moreš zanesti. Že v Moskvi dobi-
mo stalnega spremljevalca, ki je 
doma iz Rige in nas ves čas zve-
sto spremlja. Seveda tudi spi 
med nami. 

Navaditi se moramo tudi na 
to, da je treba vsako akcijo-v na-
prej planirati in zanjo dobiti do-
voljenje od vodstva lagerja, kjer 
smo edini tujci, pa čeprav so tudi 
ostali alpinisti, ki so tukaj, doma 
iz več 1000 kilometrov oddalje-
nih sovjetskih krajev. 

Ala-Arča je stalen tabor (ali 
po rusko lager) 2100 metrov vi-
soko pod »nebeškimi gorami« in 
lahko sprejme tudi do 400 alpini-
stov. Seveda pa gibanje v sovjet-
skih gorah ni tako svobodno kot 
je pri nas. Neorganiziranih gor-
nikov tukaj ni. 

Vreme v Ala-Arči se tudi po 
našem prihodu ne izboljša, saj 
vsak dan dežuje, višje pa sneži. 
Vreme se tukaj umiri šele v sredi-
ni julija in tako smo torej tukaj 
veliko prezgodaj, kar pa je tudi 
del ruske taktike, saj tako naj-
boljše razmere v gorah ohranijo 
za svoje alpiniste. 

Okoli Ala-Arče je seveda še 
vse poraščeno predvsem z bolj 
viharniškimi smrekami, bori in 
macesni, najznamenitejša pa je 
zelo počasi rastoča arča, ki je ne-
ke vrste brinj. 

Zelo pisan je tudi živalski svet, 
saj najdeš tukaj tienšanskega 
medveda, pa volka, posebne, ze-
lo redke vrste risov, snežnega ti-
gra, ki jih je le še nekaj in pa se-
veda ogromno najrazličnejših 
ptičev, med katerimi gotovo kra-
ljuje afganistanski škorec. 

PRVI VZPON — AK TOO 
Zaradi težkega nahrbtnika in 

velike strmine le počasi sopiham 
proti Aksaiskemu ledeniku, ki 
počiva v naročju naših gora in je 
izhodišče za najrazličnejše va-
bljive vrhove. Iz številnih vrhov 
okoli tega ledenika se skoraj ti-
soč metrov globoko nanj v enem 
samem zamahu spuščajo divje in 
prepadne stene, ki nas vabijo in 
odbijajo hkrati. Predstavljajo pa 
nam seveda dostojen izziv. Sedaj 

že vemo, da so nas povabili sem 
prezgodaj. Še vedno je veliko 
snega in vreme je nestabilno. 
Vsak dan namreč dežuje, višje pa 
sneži. Zanimivo pa je, da je le v 
nekaj deset kilometrov oddalje-
nem glavnem mestu Kirgizije ves 
ta čas peklensko vroče in suho. 

Danes se bomo pretolkli do 
roba ledenika, katerega rob leži 
1600 metrov nad Ala-Arčo in si 
tam uredili primerno izhodišče 
za vzpone. Tako se potem po 
vsaki turi tudi ne bi vračali v ta-
ko oddaljeno dolino in po nepo-
trebnem zapravljali dragoceni 
čas namenjen plezanju. Mi ima-
mo, žal, pač premalo časa, svoje-
ga, za gore, gotovo pa ne toliko 
kot Rusi, ki so tu celo sezono in 
se nam včasih čudijo zakaj po 
vsakem vzponu ne gremo v pri-
jetno dolino globoko pod nami. 

Zato s seboj tovorimo poleg 
obilne hrane in opreme tudi štiri 
ruske »palatke«. 

Z Vidom sva izbrala za prvi 
cilj 4670 metrov visoki Ak-Too, 
ki je s svojo mogočno severno 
steno za ta čas na prvi pogled 
kar trd oreh. Tudi višina tu ni 
več zanemarljiva in glede na to, 
da smo še popolnoma neaklima-
tizirani, se to potem pri napredo-
vanju v steni še kako pozna. 

Tudi ura nam povzroča kup te-
žav, saj je čas tukaj pomaknjen 
za pet ur naprej in tudi na to se 
ni lahko privaditi. 

V Ala-Arči je seveda red, kar 
pomeni tudi, da je zajtrk točno-
ob devetih dopoldan, kosilo ob 
treh in večerja ob osmih zvečer. 

Naš spremljevalec nikakor ne 
more razumeti, da nas mora za 
zajtrk vedno buditi, toda, če bi 
vedel, da je po naše zajtrk ob šti-
rih zjutraj, " bi mu bilo gotovo 
bolj jasno. 

Pokrajina nad dolino Arče je 
enkratno divja, zato so tudi mu-
ke od kod kamen težkega nahrb-
tnika in strmine manjše in jih 
sproti pozabljam. Vsak korak ti 
prinese nekaj novega in zato 
kljub naporom komaj čakaš 
nanj. Tu je cel travnik planik, pa 
družina svizca, ki se me ravno ta-
ko prestraši kot jaz nje, čreda 
predrznih divjih konj, gozd divje 
arče in brez števila ptičev. Tukaj, 
več tri tisoč metrov visoko, že 
skoraj blizu večnega snega naj-
dem celo »gadjuko«, strupenja-
čo, ki je tudi tukaj zelo redka. 
Ker ta kača že na zunaj ni preveč 
prijetnega videza, se ji spoštljivo 
umaknem, kar očitno ceni, saj se 
zame še zmeni ne. 

Tik pod ledenikom so si ruski 
alpinisti iz morenskega granita 
zgradili simbolično planinsko 
kočo, ki pa z ničemer ne spomi-
nja na tako zelo razvito deželo, 
kot je Rusija. Zato bivanje med 
hladnim in neobdelanim kame-
njem očitno tudi domačinom ne 
ugaja, saj ie blizu »hižine« celo 

»Plezanje v Tien — Šanu je polno pasti. Velikokrat se sprašujem ali se bo gora pod mojo težo 
sesula!« 

je iskal take knjige, tudi prijatelji 
in znanci so mu jih prinašali s ce-
lega sveta. Bogomil Gerlanc mu 
je dal med drugim Slovensko za-
četnico, izdano takoj po osvobo-
ditvi, ki nikoli ni prišla na šolske 
klopi. Prof. Ivan Andoljšek, stro-
kovnjak za začetni bralni pouk, 
pa mu je dal mnogo koristnih na-
potkov in ga navdušil za prouče-
vanje zlasti starejših slovenskih 
začetnic. Maksim Gaspari mu je 
poklonil eno izmed treh prvih či-
tank, ki jih je ilustriral med obe-
ma vojnoma. Predsednik občine 
Velenje Nestl Žgank pa mu je iz 
Japonske, kamor je odšel na 
splovitev ladje Velenje, prinesel 
prvo čitanko v Japonščini. Tako 
se je začelo. 

»Pomemben mejnik v mojem 
zbiranju je bilo leto 1983, ko sem 
v Zagrebu zasledil razstavo zače-
tnic iz 33 držav in v 56 jezikih, k i 
so jo pripravili esperantisti Med-
narodnega kulturnega centra v 
Zagrebu. Spoznal sem, da z M i l -
činskim nisva edina, ki zbirava te 
knjige. Avtorica razstave Judita 
Rey-Hudeček pa mi je potem, ko 
je zvedela za mojo zbirko' in mojo 
zagnanost ter načrtno zbiranje ta-
ko domačih kot tujih začetnic, ve-
likodušno ponudila vso njihovo 
zbirko pod edinim pogojem — da 
bi kdaj skupaj razstavljali.« 

Prva taka skupna razstava je 
bila julija 1984 v Gradcu v Av-
striji v tamkajšnjem Pedagoškem 
inštitutu. Na predlog sodelavcev 
pa se je odločil, da zbirko pred-
stavi tudi v domačem Titovem 
Velenju, v organizaciji Kulturne-
ga centra Ivan Napotnik. Pri pri-
pravi na to veliko razstavo jim je 
poleg Slovenskega šolskega mu-
zeja, ki je nudil muzejske ekspo-
nate in strokovno znanje, prisko-
čil na pomoč tudi Zavod SRS za 
mednarodno znanstveno tehni-
čno, prosvetno in kulturno sode-
lovanje v Ljubljani, ki je preko 
naših diplomatskih in konzula-
rnih predstavništev v tujini zbral 
prva berila zlasti iz tistih držav, 
odkoder jih sam še ni uspel dobi-
ti. 

Obrnil se je tudi na tuja diplo-
matska predstavništva v Beogra-
du in na nekatere posameznike, 
ki so mu prav tako pomagali pri 

ki ga je ne vem kaj po čudežu dr-
žalo na strmih pobočjih ali pa ži-
vo kamenje, kot pravijo domači 
alpinisti vršnemu delu te stene. 
No, sicer pa to je že za nama in 
sedaj je potrebno najti čimbolj 
logično pot v dolino, ki jo vidiva 
globoko pod nama. Tudi tu ima-
va srečo, saj naju prvi globok in 
lepo zasnežen žleb v katerega se 
spustiva tekoče vodi na moreno 
ob robu doline. Le na koncu ga 
iznenada prekine 60 metrski 
slap, ki ga ob robu le s težavo 
premagava. Kasneje so nama po-
vedali, da je bil to prvenstveni 
spust v dolino, ki naju potem po 
brezkončnih morenah tako divje-
ga sveta, da se ga še živali izogi-
bljejo, pripelje nazaj v alplager 
Ala-AriŠo. 

V enem samem dnevu sva tako 
pregarala več kot 900 metrov te-
žavnega vzpona in skoraj 2500 
metrov le malo lažjega spusta in 
sestopa. Zato sva lahko prijetno 
utrujena in bogatejša za prvi 
vzpon v teh, za vse nas tako 
skrivnostnih »nebeških gorah«. 

- VZPON NA VEČGLAVO 
KORONO 

Šesta Korona je s svojimi 4810 
metri eden najvišjih vrhov oziro-
ma »oštric« nad ledenikom Ak-
sai. S svojo več kot 800 metrov 
visoko severno steno predstavlja 
enega najtežjih ciljev te gorske 
verige, posebno še v teh za letoš-
nje leto neugodnih razmerah. V 
steni se dolga in z snegom obilna 
zima le počasi poslavlja. Sneg se 
zaradi izrazito severne lege tod 
le počasi topi, povrhu pa zraven 
padajo vedno nove količine 
»babje jeze«, ki vztrajno slabša 
razmere v steni. Domači alpinisti 
pravijo, da zaradi slabih razmer 
lahko računava tudi na več biva-
kov v steni. 

Letos je tudi globoko spodaj v 
Frunzeju sneg in zmrzal še v ma-
ju pomorila vse sadje in grozdje, 
ki ga je drugače kar v izobilju. 
Pramen baterije vztrajno išče za 
nogo primerne morenske kamne, 
ki me vodijo na ledenik, tekoč 
pod mano nekam v temo. 

Na ledeniku je potem hoja ve-
liko lažja, še svetilko lahko ugas-
nem. Tako se z Vidom vsak zase 
počasi pomikava navzgor po le-
deniku, ki naju vztrajno vodi 
pod začetek te mogočne stene, ki 
tvori desni bok korenskega masi-
va. 

(Dalje) 

»Moje prvo 
berilo« 

Mnogi ste si gotovo že ogledali zanimivo razstavo — Moje 
prvo berilo v galeriji knjižnice Kulturnega centra v Titovem Vele-
nja. Njena otvoritev je vzbudila veliko pozornosti, saj je bil ko-
nec koncev na njej navzoč tudi dr. Matjaž Kmecl, predsednik re-
publiškega komiteja za kulturo. Avtor razstave je Marjan Ma-
rinšek, ravnatelj Kulturnega centra Ivan Napotnik ob sodelova-
nju Slovenskega šolskega muzeja in zbirke dr. Janeza Mil ičin-
skega. če si razstave še niste ogledali, ali pa ste si jo 2e in morda 
nimate kataloga, k i so ga izdali ob njeni otvoritvi — razstava je 
posvečena 40-letnici ustanovitvi Združenih narodov —, naj vam 
predstavimo zgodbo o nastajanju zbirke Marjana Marinška. 

»Premalo bo, če bom vsako-
mur, k i je sodeloval pri zbiranju 
knjig za to razstavo, rekel samo 
preprosto hvala. Rad bi, da bi z 
menoj uživali ob ogledu te razsta-
ve, ki bo potovala tudi v druge 
kraje in upanr, da bo vsakdo z ve-
seljem segel po prvi čitanki, ki mu 
je bila največkrat tudi prva knjiga 
v življenju,« je zapisano med dru-
gim v katalogu. 

Vse skupaj pa se je začelo: 
»Ko sem v šolskem letu 1946/47 
prvič prestopil šolski prag. Lju-
bezniva učiteljica Minka Hafner 
mi je na klop položila Prvo čitan-
ko, v kateri so me privlačile lepe 
ilustracije, igre pri spoznavanju 
skritih črk, začetni pouk branja in 
pisanja ter seveda lepe pesmice, k i 
j ih znam še danes na pamet. Ker 
so imeli tudi moji trije bratje ra-
zlična prva berila, sem tudi njiho-

. ve knjige rad prelistaval in preri-
soval iz njih s tako 
posamezne podobe 
zaae iz njih. Naj l 
meni najlubšo čitanko PRELJU-
BO VESELJE, O KJE SI DO-
MA, k i jo hranim še danes in je 
bila pravzaprav povod za moje 
kasnejše zbiranje prvih beril.« 

Mnogo kasneje je Marjan Ma-
rinšek začutil, da bi bila večja 
zbirka takšnih knjig lahko prav 
zanimiva za marsikogar. Priskr-
bel si je začetnico za koroške 

Slovence in še nekaj predvojnih 
beril ter celo prvo berilo iz časov 
Avstroogerske. S tem pa je po-
stal še bolj radoveden, saj so ga 
začela zanimati tudi prva berila, 
ki jih uporabljajo prvošolčki po 
drugih krajih v domovini, potem 
tudi berila iz sosednjih držav in 
nazadnje vsa prva berila po sve-
tu. 

Ko je že delal kot ravnatelj 
Kulturnega centra v Titovem Ve-
lenju je prvič to svojo strast zau-
pal takratnemu predsedniku SA-
ZU Josipu Vidmarju, ki je bil 
večkrat gost petkovih kulturnih 
večerov. Povedal mu je, da tudi 
akademik prof. dr. Janez Milčin-
ski zbira abecednike in prva beri-
la iz raznih držav. Tako je pri 
svojem nekdanjem profesorju s 
Pravne fakultete spoznal, da je 
lahko tako zbiranje resna in za-
nimiva, skoraj znanstvena zade-
va. Miličinski se je nad abeced-
niki navdušil, ko je nekoč v izlož-
benem oknu zagledal abecednik 
v albanskem jeziku- Njegovo 
zbirko so pred nedavnim razsta-
vili v slovenjebistriški knjižnici. 
Tako mu je Milčinski dal odli-
čno spodbudo, da se je še resneje 
lotil zbiranja prvih beril, sam pa 
je svojo zbirko prepustil hčerki 
Maji, ki še danes skrbi zanjo. 

Po tem pomembnem srečanju 
z Milčinskim se je z vso strastjo 
lotil zbiranja starih slovenskih 
začetnic, abecednikov in prvih 
beril. Posebno veselje mu je pov-
zročalo zbiranje prvih beril, izda-
nih za narodne manjšine v Jugo-
slaviji ter za Slovence in Hrvate 
v zamejstvu. Na vseh potovanjih 

Marjan Marinšek v pogovoru s svojo učiteljico iz prvega razre-
da Minko Hafner, ki mu je že v prvem razredu vzbudila ljube-
zen do začetnic. 

mesto »palatk« — ruskih višin-
skih šotorčkov, ki so veliko 
udobnejši od morečega kamenja. 

Ruske alpiniste zanima pred-
vsem naša oprema, ki je glede na 
njihovo še vedno super moderna. 
Oni pa je nimajo izključno zara-
di sistema, ki je pač tak kot je, 
nam kot tujcem v marsičem nera-
zumljiv. Ker je smer, ki sva si jo 
izbrala, v spodnjem delu ledena, 
sva že ob dveh zjutraj pod steno. 
Malo prej sva se poslovila od 
primorske naveze, ki odhaja še 
malo dlje, pod Svobodno Kore-
jo. 

Upam, da bomo vsi uspeli. 
Toda prvi metri stika z popol-

noma novim nekoristnim svetom 
so že pravo razočaranje. Napre-
dovanje je zaradi razmeroma vi-
sokih temperatur in obilice sne-
ga naporno in zelo negotovo. Na 
strmih snežiščih se ponekod tudi 
do pasu pogrezava v sipek sneg 
in zaman iščeva oporo za dereze 

-in varen korak. Ob svitu je prvi 
del stene kljub velikim naporom 
za nama. Vid je lačen. 

Z malega sedelca opazujeva 
prijatelja, ki se umikata iz Kore-
je. Kasneje sem izvedel, da sta 
odrinila zaradi slabega počutja, 
takrat pa sem bil prepričan, da 
so krive zelo .slabe razmere v ste-
ni, saj sem bil vsled njih tudi sam 
zelo potrt. 

Ledišče nad nama pa mi zopet 
vrne nekaj optimizma, saj je sneg 
trd in zato lepo napredujeva. 

Najin sovražnik je tako pred-
vsem spet le višina, ki jo na pose-
ben način doživlja predvsem 
Vid, saj z vsakim korakom dose-
ga nov višinski rekord. Ker sva 
oba dovolj trmasta, seveda to ne-
všečnost igraje premagujeva. 

Nad lediščem naju dohiti pra-
vi dan, vrhovi nad nama so že 
odeti v čudovite barve jutranjega 
sonca in so zato še bolj vabljivi. 
Kmalu zatem tudi stena oživi in 
čez noč vklenjen ali rojen led in 
kamenje začne svojo pot proti 
dolini. Midva sva na srečo v vrš-
nem delu stene že dokaj varna, 
sicer pa sva ravno zato tudi vsto-
pila sredi noči. 

Plazava preko enih samih 
ogromnih in navpičnih granitnih 
blokov in skladov, ki jih ne vem 
kaj še drži skupaj. Tu in tam 
imam občutek, da se bo pri obre-
menitvi cela gora podrla name. 

Ko sva zgodaj popoldan utru-
jena na vrhu ne vem kaj je bilo v 
steni težje, sipek in globok sneg, 

Razstava je zelo obiskana. Med obiskovalci pa niso le učitelji in 
učenci, temveč tudi drugi, ki sicer redko zaidejo na razstave. 
Decembra bodo razstavo prenesli v Slovenj Gradec, februarja v 
Maribor, nato pa v Kostanjevico na Krki. (foto: S. VOVK) 

iskanju prvih beril iz daljnih dr-
žav in -zlasti v redkih jezikih. V 
tem času mu je uspelo najti pro-
fesorja Radovana Klopčiča, ki je 
kot učitelj v predvojnem Maribo-
ru ilustriral Preljubo veselje, 
knjigo, ki ga danes spominja na 
prijazno šolo in topel dom v 
Kozjem. Ko je Klopčič zvedel za 
njegovo zbirko, mu je velikodu-
šno podaril več starih sloven-
skih, hrvaških, nemških in ruskih 
začetnic, po katerih se je nekoč 
zgledoval. Drugo njegovo po-
membno poznanstvo pa je bilo 
dopisovanje z učiteljem Jurisom 

Cibulisom iz Letonije v Sovjetski 
zvezi, ki je zbral podobno zbirko, 
kot je njegova in mil odstopil 
okoli 50 knjig iz raznih predelov 
Sovjetske zveze v nekaterih zelo 
redkih jezikih. 

Marinškova zbirka je med tem 
postala še bogatejša, saj mu je 
znanec iz Sovjetske zveze med 
razstavo poslal še devet primer-
kov knjig iz Sovjetske zveze. Pa 
tudi marsikateri obiskovalec je 
sedaj pobrskal po podstrešju in. 
mu prinesel stare slovenske zače-
tnice. Teh pa se je še posebej raz-
veselil. 



PRIREDITVE - PRIREDITVE 

KINO 0 KINO # KINO 

GOSTILNA SAVINEK v Belih vodah je poznana po vsej 
naši dolini, pa čeprav ni tako blesteče opremljena, kot smo raz-
vajeni gostje vajeni. Zato pa gospodinja Marija Mazej skrbi, 
da je od pomladi do jeseni skoraj vedno na zalogi savinjski že-
lodec, v teh zimskih dneh pa domače klobase. Prav pozimi je 
obiskovalcev malo, pridejo le domačini ter tu in tam delavci, 
ki vzdržujejo cesto ali elektriko, pa kakšen lovec in gozdar. 

Sedaj, ko bo v Bele vode laže priti, bo morda tudi pri Sa-
vineku pozimi večji vrvež. 

Titovo Velenje * 21. novembra 1985 

za naslednja vozila: 
1. tovorni avto i-- 2200 D leto izdelave 1980 nevozen, reg. šte-

vilka CE 177-697, inv. štev. 790 — začetna cena 24.00,- din 
2. kombibus imv 2200 D, leto izdelave 1978 nevozen, reg. šte-

vilka CE 177-697, inv. štev. 575 — začetna cena 120.000,- din 
3. tovorni avto TAM 6500, leto izdelave 1974 delno vozen, reg. 

številka CE 177-069 inv. štev. 134 — začetna cena 200.000,-
din 

4. osebni avto PZ 125, leto izdelave 1980 vozen, reg. štev. CE 
177-806, inv. štev. 795 — začetna cena 50.000,- din 

5. kamp prikolice IMV — 2 kom. — začetna cena 5.000,- din po 
komadu 

Polog za licitacijo je 10 % od začetne cene in ga plačate na bla-
gajni DO HPH. Licitacija bo 26. novembra 1985 ob 9. uri na Ža-
rovi 19, Titovo Velenje 
Prodajalec ne daje garancije za prodana vozila in velja, da je 
prodaja izvršena po načelu videno—kupljeno. 
Prometni davek plača kupec. Kupec mora plačati celotni zne-
sek licitiranega vozila v "5 dneh po licitaciji in v tem času mora 
vozilo odpeljati. 

Jutri 22. novembra, se bodo v domu kulture v Titovem Velenju 
predstavili člani mariborskega narodnega gledališča z opero Rada Si-
monitija Partizanka Ana. Prireditev bo ob 19.30. 

Sodelovali bodo solisti, zbor in orkester Opere in baleta SNG 
Maribor ter moški pevski zbor Slava KJavora pod vodstvom dirigenta 
Staneta Jurgeca. Naslovno vlogo bo pela Dragica Kovačič, Majdo In-
ge Heinl, Boštjana Josef Fejk in Ciril Dimnik, Matjaža Emil Baronik, 
Borisa Janez Lotrič, Marka Dragiša Ognjanovič, Martina Štefan Kun-
štek in Janka Širne Lucin. Režiser je Henrik Neubauer. 

Moto opere je Kajuhova pesem: »Moj dragi fant leži ubit nekje v 
dolenjskih hribih . . .« Delo je podnaslovljeno kot Glasbena slika iz 
partizanskega življenja. V njem se prepletajo borbeni prizori s šegavi-
mi pa spet z resnimi — vse v pravem partizanskem duhu. Sicer pa je 
to tragedija mlade matere, ki ji v italijanskih zaporih ubijejo še nero-
jenega sina. V partizanih, kamor pride po izpustitvi iz zapora, izve, da 
je njen mož padel, ko je reševal k u Hrčka. Srečanje z ranjenim kurirč-
kom ji da nove moči in nov smisel življenja ob bližajoči se svobodi. 

Skladatelj je v opero vključil tudi svoje uglasbitve nekaterih zna-
nih Kajuhovih in drugih pesmi, ki so že skorajda ponarodele (Bosa 
pojdiva, Kaj ti je deklica) ter Puntarsko pesem. Posebno mesto zavze-
ma tudi pesem hrepenenja po Ljubljani, ki je obenem izraz hrepene-
nja po domovini in pravici do miroljubnega življenja. 

Vstopnice po 300 dinarjev lahko kupite v predprodaji v knjižnici 
v Titovem Velenju in v domu kulture eno uro pred predstavo. Sindi-
kati in šolska mladina imajo popust. Vabljeni! 

Kaj je na posnetku? 
V prejšnji številki Našega časa 

smo pričeli z novo nagradno 
igro, naj še enkrat ponovimo: Mi 
objavljamo skrivnostne fotogra-
fije — lahko jih prinesete tudi vi 
— seveda ne smete izdati aktiv-
nosti, bralci pa ugotavljate, kaj je 
na posnetku. 

Sodimo, da je bila prva skriv-
nostna fotografija za večino pre-
zahteven oreh, saj smo dobili le 
dva pravilna odgovora, zato smo 
se odločili, da bomo narediti iz-
jemo in oba nagradili. Nagrado 
prejmeta Tanja Rednak, Foitova 
2 Titovo Velenje in Štefka Pri-
stan, Koroška 3, Šoštanj. Bravo, 
bralke? In čestitamo! 

No, drugi ste bili zelo duhovi-
ti. Tako je za eno od bralk prej-
šnja skrivnostna fotografija 

predstavljala »priprta vrata, sko-
zi katera prihaja snop svetlobe«. 

Seveda smo upali, da nagradna 
igra ne bo tako težka, sajje pred-
stavljala pot lune ob nedavnem 
mrku. Fotografijo je avtor posnel 
s 500 mm teleobjektovom, z 22 
dinskim Orwo filmom, zaklop je 
nastavil na B (približno pol ure). 

Morda še to, fotografijo smo v 
časopisu obrnili narobe, da bi bi-
la rešitev težja. 

Tu pa je že nova nagradna 
skrivnostna fotografija. Pravilne 
odgovore pošljite na Uredništvo 
Našega časa, Foitova 10, do pone-
deljka 25. novembra. 

Kino 16 
— video 

sobota, 23. novembra ob 19.00 v kadilnici Kulturnega doma 
MADE IN BRITAIN (David Leland, 1984) 

S filmom Jubilee je KINO 16 9. novembra pričel jesensko-zimsko 
prikazovanje. 16. november smo počastili z video projekcijo filma Caba-
re Voltaira, to soboto pa bomo občutek nemoči in razburjenja skušali 
proizvesti z angleško anti-totalitarno fascinacijo. 

Vabljeni! 

Ocenjenih 140 pernatih 
lepotic 

Razstava sobnih ptic pevk v prostorih osnovne šole Mihe 
Pintarja-Toleda, ki jo vsako leto uspešno izvede društvo za 
varstvo in vzgojo ptic pevk Šaleška dolina iz Titovega Vele-
nja, bo odprta le še jutri. Preko 300 razstavljenih pernatih le-
potic si je z zanimanjem ogledalo veliko ljubiteljev teh nenad-
kriljivih pevcev. 

Na tej razstavi so 140 ptic, last posameznih članov, tudi 
strokovno ocenili. Ocenjeval jih je državni sodnik za ocenje-
vanje sobnih ptic pevk Drago Kovačič iz Ljubljane, ki je obe-
nem tudi sekretar društev za varstvo in vzgojo ptic SR Slove-
nije. Ob tej priliki je povedal: »Že vrsto let ocenjujem sobne 
ptice v Titovem Velenju in lahko rečem, da je bilo pred leti ve-
liko lepih in kakovostnih sobnih ptic, zadnja leta pa jih je bilo 
nekoliko manj. Letos so člani napravili ogromen korak na-
prej, tako po raznovrstnosti, kakovosti in številu malih perna-
tih lepotcev. Nekatere lahko brez pretiravnja štejem med vr-
hunske šampione. Zato je toliko bolj razveseljivo, da se to lju-
biteljstvo krepi in dviguje, še posebej kot sekretar društev ptic 
SR Slovenije sem vesel in prepričan, da petje teh malih ptic v 
naših stanovanjih ne bo umolknilo.« 

B. Mugerle 
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Iščemo najstarejšo 
fotografijo 

Četrtek, 21. U. ob 18. in 20. uri in petek, 22. 11. ob 18. in 20. uri 
BOJEVNIKI IZ BRONSKA - italijanski, avanturistični. V gl. vi.: 
Vic Morrovv. 

Petek, 22. 11. ob 10. uri INDIANA JONES — ameriški avanturi-
stični. V gl. vh: Harrison Ford. 

Sobota, 23. 11. in nedelja, 24. 11. ob 18. in 20. uri INDIANA JO-
NES— ameriški avanturistični-V gl. vi.: Harrison Ford. 

Ponedeljek, 25. 11. ob 10., 18. in 20. uri in torek, 26. 11. ob 18. in 
20. uri NAVAHO GROM — ameriški akcijski. V gl. v.: Mark Grego-
ry. > 

Sreda, 27. 11. ob 10., 18. in 20. uri in četrtek, 28. 11. ob 18. in 20. uri 
OKRUTNI KALIGOLO — ameriški zgodovinski. V gl. v.: Davide 
Cein. 

KINO DOM KULTURE VELENJE 
Četrtek, 21. 11. ob 20. uri INDIANA JONES — ameriški, avan-

turistični. 
Ponedeljek, 25. 11. ob 20. uri SODBA — ameriški. V gl. vi.: Paul 

Newman 

KONO ŠOŠTANJ 
Sobota, 23. 11. ob 19.30 BOJEVNIKI IZ BRONKSA - italijan-

ski avanturistični. V gl. vi.: Vic Morovv. 
Nedelja, 24. 11. ob 17.30 in 19.30 NAPACNA VRATA - nemški 

komedija. V gl. vi.: Claudia Demarmels. 
Ponedeljek, 25. U. ob 19.30 INDIANA JONES: ameriški avan-

turistični. V gl. v.: Harrison Ford. 
„ Sreda, 27. I. ob 19. uri, NAVAHO GROM — ameriški akcijski. 

V gl. vi.: Mark Gregory. 

KINO BRASLOVCE 
Nedelja, 24. 11. ob 18. uri BOJEVNIKI IZ BRONKSA - itali-

janski avanturistični. V gl. v.: Vic Morow. 
Sreda, 27. 11. ob 19. uri ZAMOLKLI ODMEV - ameriški, V gl. 

vi.: Karin Door. 

Drago Kovačič: -Letos ogromen napredek« 

Zelo prijetno martinovanje so pripravili v petek v Merxovi resta-
vraciji Gorica. Za razvedrilo in prijetno razpoloženje so poskrbeli an-
sambel Oliver Twist s pevccm, plesna skupina Paka, Fructal s pokuši-
no koktajlov, gost večera in povezovalec pa je bil znani humorist Vin-
ko Šimek — Jaka Šraufciger. Posebno presenečenje večera je bilo od-
krivanje skrivnostnega gosta. Hitro »odkritje« kaže na bistrost in 
spretnost gostov, morda -pa še na kaj drugega, kar je nam še posebej 

» všeč: Na posnetku Sta "ob Šraufčigerjir »skrivnostrti« gost in najbolj 
spretna jostja, ki_ si je prislužila Judi lepo. nagrado., (bm) . 

Rado Simoniti 

Partizanka Ana 

Odbor za delavce iz drugih republik 

Glasbeno humoristični 

Odbor za delavce iz brat-
skih republik, ki deluje v 
okviru Zveze kulturnih or-
ganizacij, pripravlja ob 
prazniku 29. novembru pri-
reditev, ki bo v Domu kul-
ture v Titovem Velenju pod 
naslovom Glasbeno — hu-
moristični večer. 

Prireditev bo v nedeljo, 

24. novembra, ob 18. uri. 

Vstopnina je 150 dinar-
jev. Vstopnice pa lahko ku-
pite dve uri pred pričetkom 
program apri blagajni v 
Domu kulture. 

Vabimo vas, da se prire-
ditve udeležite v čim več-
jem številu! 

Gornjo fotografijo nam je prinesel Drago Nikolič iz Vitanja. 
Fotografija prikazuje zgradbo v Šoštanju, v kateri je bil Zadru-
žni dom, pa »Konsumno« društvo za Slovenijo ter Oddajališče 
Šoštanj kot smo razbrali z razglednice. 

Podjetje za hidrogradnje, gradnjo prometnih objektov 
in hort lkulturo 

Po sklepu delavskega sveta s seje dne 14. novembra 1985 
razpisujemo: 
JAVNO LICITACIJO 

VESEL MARTIN — Konec prejšnjega tedna, ponekod pa že kar 
med tednom, je bilo v nekaterih gostinskih lokalih Šaleške doline 
nadvse prijetno. Po stari navadi so točili mlado vino, ki je iz mošta 
postalo vino na Martinovo. Seveda ni manjkalo tudi Martinovih gosi 
in ostalih dobrih jedi, primernih za ta čas. 

večer 
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MALI OGLAS! 
PRODAM RAZTEGLJIVO SE-
DEŽNO GARNITURO, trosed 
in dva fotelja. Vlado Radivoje-
vič. Koroška 8 b, Titovo Velenje. 
PRODAM PRENOSNO MINI 
KOMPONENTO 2 x 15 W in 
radio avto zvočnike trosistemske 
2 x 35 W. Terdin, Vrnjačke Ba-
nje 3/14, Titovo Velenje. 
PRODAM 3000 LITROV kuril-
nega olja s cisterno in gorilni-
kom. Dolejši, Žarova 24, Titovo 
Velenje, telefon 858-540. 
PRODAJAM KANARČKE, 
Kardeljev trg 2, stanovanje 9, te-
lefon 857-270. 

UGODNO PRODAM KOMBI 
ZASAVA 435 k, letnik septem-
ber 1980, prevoženo 44.000 km. 
Telefon 713-482. 
STREŠNO KRITINO ETERNIT 
UGODNO PRODAM. Telefon 
714-162 do 15. ure ob delavnikih. 
PRODAM PEČ EMO CEN-
TRAL 23 in cevi. Telefon 
853-776 zvečer. 
VARSTVO NA NAŠEM DOMU 
iščemo za dve leti in 8 mesecev 
stari deklici. Pričetek varstva v 
februarju 1986. Prijave na Veljka 
Vlahoviča 39, Berložnik, Titovo 
Velenje ali po telefonu 858-203. 
UGODNO PRODAM KLAVIR-
SKO HARMONIKO »Melodi-
ja«, 80 basno, 5 + 2 registra. 
Naslov Veljka Vlahoviča 59/5 
Titovo Velenje. 
V OKOLICI TITOVEGA VELE-
NJA KUPIM CCA 300 m' ZEM-
LJE. Informacije po telefonu 
854-991. 

PRODAM ZASTAVO 635, le-
tnik 1977. Mirko Vujat, Metleče' 
22, Šoštanj. Telefon 882-861 po-
poldan. 
PRODAM MANJŠO NOVO 
STANOVANJSKO HIŠO. In-
formacije po telefonu 857:557, 
kličite samo interesenti z gotovi-
no. 
TECHNICS KOMPONENTE 
TUNER STC-3, kasietofon RSB-
18, ojačevalec SUZ-400, popol-
noma nove prodam. Telefon 
063-854-252. 

ITALIJANSKI KOMBINIRAN 
OTROŠKI VOZIČEK rjave bar-
ve, dobro ohranjen, prodam. Te-
lefon 063-854-252. 

KUPIM DVO ALI TROSOBNO 
STANOVANJE, zaželjena gara-
ža, manjša hiša, lahko nedograje-
na ali gradbeno zemljišče z do-
kumentacijo v Titovem Velenju, 
Šoštanju, kjer je možnost priklju-
čitve na mestno ogrevanje. Na-
slov ali telefonsko številko od-
dajte v oglasnem oddelku Naše-
ga časa. 

PRODAM KOMPLET SPAL-
NICO z jogi vložkoma. Telefon 
853-429. Kličite od 15. do 17. 

OPEKARNA MARIBOR < 
RADVANJE 
Maribor, Strafiška 16 a G R A D I T E L J I 

ZNIŽANIH CENAH IN Z BREZPLAČNIM PREVOZOM D0150 km 

MONTAŽNI STR0P0VI »NORMA« 
S POPUSTOM PRODAJAMO TUDI TRAJN0ŽARNE PEČI 

Telefon 
(062) 39-911 

PRODAM FIAT 750 SC letnik 
1979, telefon 857-547, popoldan. 
PRODAM DOBRO OHRA-
NJENA KAVČA in prešite ode-
je. Informacije po telefonu 
858-288, Koroška 40, Titovo Ve-
lenje. 

RABLJENO SPALNICO 
UGODNO PRODAM. Informa-
cije po telefonu 853-398 od 19. 
do 21. ure. 

PRODAM SEDEŽNO GARNI-
TURO. Kardeljev trg 3/3 ali po 
telefonu 857-801. 

SMUČARSKI SERVIS 
»ELAN« — ALP1NA«, vam 
nudi vse vrste strokovnih sto-
ritev na smučeh in smučar-
skih čevljih. Tone Tkavc, 
Tavčarjeva 17, Titovo Velenje 
ali po telefonu 857-561. 

ZDRUŽENJE ŠOFERJEV 
IN AV fOMEHAN IKOV VELENJE 

Združenje šoferjev in avtomehanikov Velenje 
prireja 

ŠOFERSKI PLES 
v soboto, 14. decembra ob 19. uri v prostorih restavra-
cije MERX Gorica Titovo Velenje. 
Zabaval vas bo ansambel 
»ŠTIRJE KOVAČI«. 
Vstopnice in ostale informacije,vsak torek in četrtek od 16. do 
18. ure v prostorih društvene pisarne na Titovem trgu — Delav-
ska univerza, Titovo Velenje. 
Vljudno vabljeni! 

S 
PRODAJNI CENTER LESNINA 
V mesecu novembru LEVEČ 
vrsta ugodnosti pri nakupu pohištva 

m^rket—AVSTRIJA— PLIBERK 
Ponudbe veljajo do 14. decembra 1985 
tel. 9943 4235 2039 
GLORIA LAK I DOREE LAK 
ZA LASE 

22.90 
LUX MILO 

4.90 
FA ZA PRANJE 

16.90 
SKLEDA ZA 
KVAŠENO 
TESTO 

48.90 
RAMA 500 GR. 

19.90 
JEDILNA 
ČOKOLADA 

13.90 

ZA LASE 

17.90 
FA 
DEODORANT 

17.90 
HUJZA 
ČIŠČENJE 
PEČICE 

24.90 
DOZA ZA 
PECIVO 

29.80 
RAMA KOCKE 
250 GR. 

7.90 
MILKA 300 GR 

21.90 
VSAK DAN 

SVE2E SADJE 
IN 

ZELENJAVA 

KASETA 
Z OROD-
JEM 40 
DELNA 

298, 

RAČUNALNIK 

59.-
RADIO S KASETO 

NA BA-
TERIJO 
IN 220 V 

698.-

KABEL YM 
3 x 1.5 50 m 

179.-
1 AUTORADIO 
S KASETO 
1 ANTENA 
2 BOXI 

CEL SET SAMO 

980.-
CRNO-BELI 
TELEVIZOR 

1490.-
AL VORADA 
KAVA 

1 KG 

r - - — -
I S TEM KUPONOM 

I DOBITE PRI 

ZADRUGA 
MARKET 

GSSlRO-KflrFtf 
I <GenuMeK 

79.90 

Tam, KJERVsi RflDi KUP l t t EMO 

FANT IN DEKLE IŠČETA 
OPREMLJENO ALI NEO-
PREMLJENO SOftO s kuhinjo 
in kopalnico v Titovem Velenju 
ali bližnji okolici — možno pred-
plačilo. Telefon 856-425 ali 
854-090. 

PRODAM VRTNO HIŠICO 
OB JEZERU. Informacije po te-
lefonu 854-474, popoldne. 

RENAULT - 4, letnik 1976, pre-
voženih 100.000 km prodam za 
240 tisoč din. Telefon 855-106 
popoldan. 

RENAULT - 4 GTL, letnik 
1984 prevoženih 17.000 km, 
ugodno prodam. Informacije 
Slemenšek, Paška vas 20/B ali 
telefon 884-092 popoldan. 

PRODAM GARAŽNA VRATA 
z odprtino za steklo — mahago-
ni. Telefon 858-105. 4 

PRODAM RABLJEN HLADIL-
NIK GORENJE 1751 in nov 
akumulator »Zletovo« 12 W-45 
AP. Telefon 855-450 dopoldan in 
856-784 od 18. ure dalje. 

DOM Z A VARSTVO ODRASL IH 
K IDR IČEVA 23 
TITOVO VELENJE 
objavlja 

prosta dela in naloge 
M pomoč v knjigovodstvu doma 
Kandidati morajo razen splošnih pogojev izpolnjevati še nasled-
nje: 
— da imajo srednjo izobrazbo ekonomske smeri 
— da imajo tri leta delovnih izkušenj pri delih v knjigovodstvu 
— da obvladajo znanje strojepisja in strojnega knjiženja 
Osebe, ki izpolnjujejo navedene pogoje naj prošnjo z dokazili 
pošljejo v osmih dneh po objavi 
Po uspešnem poskusnem delu, ki bo trajalo tri mesece — mož-
nost stalne zaposlitve. 
Kandidate bomo obvestili v 30 dneh po opravljeni izbiri. 

ZDRAV SEM 
Prispevke za nadaljevanje izgradnje In po-
sodobitev novih prostorov BOLNIŠNICE 
CELJE lahko nakažete na naslov: 

SKLAD ZA MODERNIZACIJO BOLNIŠNICE CEUE 
Žiro račun: 50700-640-100084 

ODKUPUJEMO SVINJSKE TER VSE OSTALE ŽIVALSKE KOŽE 

CC(Q) 

KOTO 
Koteks tobus 
in zbiralnice 
kmetijskih zadrug 

URO 
s kemičnim 
svinčnikom 
za šil. 

39.-

terme topolšica 
vabimo .vas na 

VEČER 
OPERNIH ARIJ 
v Topolšici 
v soboto, 23. novembra 1985 ob 2030 

v hotel VESNA 

V programu bodo nastopili: 
— Majda Švagan — mezzosopran 
— Lojze Lotrič — tenor 
— Zorica Fingušt — sopran 

» 1 

— Renata Neuvvirt — korepetitorka — pianistka 
S svojim programom bo nastopila tudi 
Milena Muhičeva — dramska igralka. 

Uživali boste lahko ob naši ponudbi specialitet 
in posebej za ta večer pripravljenega menija 
Priporočamo rezervacije po telefonu: 

891-120, Zdravilišče topolšica — hotel Vesna. 

VLJUDNO VABLJENI! 



Že uvodoma smo zapisali, 
da sneg komunalcev, točneje 
delavcev Vekosove zimske 

službe, ni presenetil. Poveda-
li so, da so vseh 50 kilome-
trov cest in 20 kilometrov 
pločnikov, kolikor jih imajo 
v oskrbi, očistili v najkrajšem 
času in posuli s peskom. Si-
cer pa nam je o delu, meha : 

nizaciji in o denarju, ki ga iz 
leta v leto vse bolj primanj-
kuje, nekaj več povedal vod-
ja zimske službe Julijan Sle-
menšek. 

»Pesek za posipavanje mo-
ramo dovažati sproti, ker ni-
mamo dovolj velikega skla-
dišča, soli pa imamo na zalo-
gi približno polovico načrto-
vane količine. Rudnik v Tuzli 
nekaj časa ni delal, zato se je 
pri dobavi soli zataknilo. 
Upam, da bo pošiljka prispe-
la prej, preden bo zaloga p6-
šla. Mehanizacija je ista kot 
lani, to pomeni, da je leto dni 
starejša in temu primerno 
bolj izrabljena. Nabavili smo 

R « ! « • • • i l 

Delegati, 
spet o vas 

Vabila za sejo skupščine 
Samoupravne interesne stano-
vanjske skupnosti so vsi dele-
gati prejeli pravočasno in to ni 
mogel biti vzrok za ponedelj-
kovo neudeležbo na skupščini! 
Seja zaradi tistih, ki jim ni 
mar do stvari, ki jih ta skup-
ščina sprejema (tokrat je šlo 
za pomembno stvar — temelji 
plana), niti za sodelegate, ki 
bodo zaradi njih morali priti 
še enkrat, ni bila sklepčna. 

Upajmo, da bo prihodnjič 
bolje. Sejo so prestavili na po-
nedeljek, 25. novembra ob 16. 
uri. Kje bo, pa bodo delegati 
izvedeli pravočasno, saj bodo 
dobili nova vabila. 

Šmarčani četrti 
Na zasneženem igrišču so se igralci Šmartnega veliko bolje zna-

šli, po boljšem delu v zadnjem obdobju pa so pokazali tudi zelo do-
bro telesno pripravljenost. Z novo zmago so se še bolj približali vodil-
nim ekipam, kar obeta zanimive boje v nadaljevanju prvenstva po-
mladi. Gostje so dosegli tri zadetke, ustvarili pa so si še veliko lepih 
priložnosti, ki so žal ostale neizkoriščene. Strelca za Šmartno sta bila 
Kodre v 3. in 21. minuti ter Kolenc v 48. Šmarčani so v 11 kolih dose-
gli 13 točk, kolikor jih imata tudi Nafta in Pekre, vendar so zaradi 
boljše razlike v zadetkih na 4. mestu. Za vodilnim Elktrojem zaostaja-
jo za štiri točke, za Partizanom in Dravinjo pa 2, vendar čaka Dravi-
njo še zaostalo srečanje. Vseeno dobra zaloga za drugi del prvenstva. 

A. P. 

Kadeti Elektre drugi 
V zadnjem kolu jesenskega dela prvenstva v vzhodni skupini slo-

venske lige so kadeti Elektre gostovali v Litiji in brez težav premagali 
domačine z rezultatom 74:97. Gostje so v prvem polčasu zelo dobro 
igrali v napadu in največ košev dosegi iz hitrih protinapadov. Ob pol-
času so imeli kadeti Elektre že 23 košev prednosti, v drugem delu pa 
so pričeli podcenjevati domače igralce in zato te prednosti niso uspeli 
povečati. Pred nadaljevanjem prvenstva vodi v tej skupini Slovan z 10 
točkami, druga je Elektra z 9, tretja je Libela z 8, sledijo pa Polzela 7, 
Zagorje 6 in Litija 5. 

V Litijo so igrali: Vinkovič 20, Pinter, Mrzel 34, Gojevič 1, Kre-
mer, Purnat, Ocepek 4, Vovk 22 in Brešar 16. 

M. Letonje 

ZVEZA TELESNOKULTURNIH ORGANIZACIJ 

Občinska figa 
v malem nogometu 

Za vse ljubitelje malega nogometa objavljamo tole vest. Zveza te-
lesnokulturnih organizacij občine Velenje bo tudi letos pripravila ob-
činsko ligo v malem nogometu. Kot vsa prejšnja leta bo tudi to tek-
movanje potekalo v Rdeči dvorani, začelo pa se bo 12. januarja pri-
hodnje leto. Ekipe bodo tekmovale v treh ligah, po razporedu pripra-
vljenem po letošnjem zaključku zimske lige. 

Vsi, ki bi radi nastopili in merili svoje moči z drugimi ljubitelji te-
ga športa, bodo morali plačati 7.000,00 dinarjev soudeležbe. Omenje-
ni znesek morajo plačati na žiro račun številka 52800-678-56117 s pri-
pisom za zimsko občinsko ligo 1986. 

Sestanek vseh vodij ekip bo v sredo, 4. decembra ob 17. uri v 
prostorih krajevne skupnosti Center levi breg, Foitova 2 (poleg pro-
storov Zveze telesnokulturnih organizacij), ti morajo na tem sestanku 
pokazati peti nalog vplačila. Ekipa, ki do določenega dne ne bo pla-
čala soudeležbe, na občinskem tekmovanju v malem nogometu ne bo 
smela sodelovati. 

Invalidski šport 
Na odprtem republiškem prvenstvu v plavanju za invalide so se spet izkazali 

plavalci DI Velenje. V ekipnem tekmovanju so osvojili naslov najboljše ekipe v 
Sloveniji. Pa tudi med posamezniki so bili plavalci iz Titovega Velenja med naj-
boljšimi. Tako so v plavalnem bazenu v Celju bili uspešni: Rastko Lah, ki je bil 
najboljši na 50 m prsno in SO m hrbtno. Jože Kralj je bil dvakrat tretji in to na 
50 m prosto in 50 m hrbtno. Drugo mesto je na 50 m prosto osvojil Tone Tra-
tnik. Med starejšimi člani sta bil uspešna tudi Teufik Sehič in Edvard Centrih. 
Čeprav je nastopila prvič na republiškem tekmovanju je bila uspešna in druga 
na 50 m prsno tudi Milena Urnaut! Za skupni, ekipni rezultat pa so zaslužili tu-
di Ferdo in Božo Komljenovič ter Milan Burger in Herman Mastnak! 

Preteklo soboto so strelci in šahisti DI Velenja sodelovali na občinskem tur-
nirju, ki ga vsako leto v čast občinskega praznika prirejajo invalidi občine Sev-
nica. Tako strelci kot šahisti so dosegli popoln uspeh. Tako je ekipa strelcev 
med 6 ekipami zasedla prvo mesto s 684 krogi. Za ekipo so tekmovali: Milan 
Burger 178, Franjo Žučko 178, Peter Jovanovič 171 in Janez Švajger 157. 

Šahisti pa so med sedmimi ekipami prav tako bili najboljši in osvojili 17 točk. 
Šefket Čelikovič je premagal vse nasprotnike. Tudi Jevtič in Zgonjanin sta za-
služna za celotni uspeh ekipe! 

Vsako leto se na posebnih medmestnih srečanjih Titovih mest snidejo slepi 
šahisti iz vse države. Letos je bilo to srečanje v Titovem Velesu. Na turnirje bil 
tudi Edi Vodeb iz Titovega Velenja. V hudi konkurenci 30 najboljših šahistov je 
zasedel 13. mesto. Drugo leto bo organizator tega srečanja DI Velenje v sodelo-
vanju z Medobčinsko zvezo slepili in slabovidnih iz Celja! 

—trih 

Osvojili točkor lahko bi bili obe 
Z gostovanja pri vodilni ekipi v slovenski rokometni ligi v Sežani 

so Soštanjčani prinesli pomembno točko, kaj lahko pa bi obe. Vso 
srečanje so vodili z enim ali dvema zadetkoma razlike, na koncu pa 
nesrečno izgubili točko. Tik pred koncem srečanja so namreč pri 
vodsvu s 25:24 zastreljali sedemmetrovko, domačini pa so uspeli ize-
načiti in so lahko s točko več kot zadovoljni. Rokometaši Šoštanja so 
sedaj na tretjem mestu, za vodilnima ekipama pa zaostajajo za dve 
točki. V prihodnjem kolu bodo doma igrali s slovenjgraškim Partiza-
nom. 

V Sežani so igrali: Gradišnik, Čater 2, Gjurin 6, Ramšak 2, Oc-
virk 1, Medved 7, Frankovič, Štrigl, Lesjak, Vrečar 2, Vogler 5 in 
Vajdl. 

Kočevje ljubno 2:3 
V slovenski odbojkarski ligi so igralke Ljubnega na gostovanju v 

Kočevju tesno zmagale in se tako pridružile vodilnim ekipam, čeprav 
kaže, daje prvo mesto skoraj že oddano drugi ekipi Palome/Branika. 
Igraje bila zanimiva in razburljiva, po dobrih dveh urah pa so odloči-
le večje izkušene gostij. Rezultat je bil torej 3:2 (11, —10, 8, —7, 
— 14). V prihodnjem kolu bodo Ljubenke doma gostile ekipo Partiza-
na-Vič. 

PLAVANJE 

KJE TRENIRATI? 
Velenjski plavalci se letošnjo zimo ubadajo z velikimi težavami, 

vsaj kar st tiče pogojev za trening. Pred zimsko tekmovalno sezono 
namreč nič ne kaže, da bo zimski bazen sprejel kopalce. Kaže, da so 
graditelji bolj skrbeli za lepo zunanjost, kot za vodo v bazenu. Zato so 
se velenjski plavalci na treninge doslej vozili V Celje, prvi rezultati pa 
Veliko obetajo. 

Na mednarodnem plavalnem mitingu v Celju za Pokal Golovca 
sta namreč Katka Mijoč in Renata Rednak v svojih kategorijah osvo-
jili dve prvi, eno drugo-in eno tretje mesto. 

Dobro le proti koncu srečanja 
Na tokratnem gostovanju so šoštanjski košarkaiji nesrečno izgu-

bili (82:79). Poleg tega, da so nastopili oslabljeni brez Cajneija, jim 
tudi v igri ni nič uspevalo. Napravili so veliko napak, ki so jih stale 
zmago. Pozna se, da mladi igralci še nimajo dovolj izkušenj, imajo pa 
tudi premalo zaupanja vase, kar so spretni domačini znali obrniti sebi 
v prid. Domača ekipa je sredi drugega polčasa vodila že s 76:61, ta-
krat pa so igralci Elektre le zaigrali tako kot znajo, vendar pa jim je za 
preobrat zmanjkalo moči in časa. Nastopili so: Sevšek, Gaberšek 12, 
Lipnik 12, Pečovnik, Kitak 9, Dumbuya 9, Janič 10, Breznik 33, Ro-
tovnik 2, Ocepek in Plešej. 

V soboto ob 18. uri bo Elektra v telovadnici Solidarnosti v Šošta-
nju gostila ekipo Zlatoroga. Vstop je prost, zato na srečanje vabijo vse 
ljubitelje košarke. 

Moštvo Elektre je zares mlado in obetavno. Stojijo : trener Jan-
ko Bukovič, Stane Breznik (27 let, 199 cm), Leon Cajner (22, 
195), Andrej Pečovnik (17, 199), Boris Plešej (17, 198), Petei 
Rotovnik (17, 195), Branko Kitak (17,196); čepijo: Matej Ga-
beršek (20, 192), Bojan Brešar (16, 193), Janez Sevšek (17, 
184), Andrej Janič (17, 192), (17, 192), Aleksander Dumbuva 
(17, 185) in Bojan Lipnik (17, 185). 
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pomladi, ko je bila zima naj-
hujša. 

Zato se bomo morali sedaj ob-
našati skrajno varčno in pričeti 
plužiti res pri debelini 10 centi-
metrov, kot nam določa zakon. 
Ugotavljamo tudi, da v drugih 
mestih z malo več razumevanja 
in sodelovanja z uporabniki na 
tem področju prihranijo znatna 
sredstva, kar bi lahko tudi pri 
nas. Tudi za zimo pravilno 
opremljena vozila so pogoj, da 
ne bo prihajalo prevečkrat do za-
stojev na naših cestah, zanje pa 
kaj radi krivimo komunalce. Pa 
še to. Dobrih predlogov in pri-
pomb s strani uporabnikov si že-
limo, saj bomo tako naše delo la-
žje in uspešneje prilagajali potre-
bam. Želimo si tudi, da bi stroji, 
ki so že močno iztrošeni, zdržali 
brez večjih okvar. Končno si želi-
mo tudi, da bi projektanti pri 
projektiranju novih cest mislili 
tudi na zimske razmere, ko se na 
njih znajdemo komunalci. Po ti-
hem pa upamo, da bo zima mila, 
saj se tudi nam prileže kakšna 
noč mirnega spanja,« je še dejal 
vodja zimske službe Julijan Sle-
menšek. 

N B. Mugerle 

Elkroj jesenski prvak 
V zadnjem jesenskem kolu so nogometaši Elkroja gostili dobro 

in borbeno moštvo Peker. Na zelo težkem igrišču so zasluženo zmaga-
li in s tem osvojili naslov jesenskega prvaka. Povedli so sicer gostje, 
vendar je Hren z dvema zadetkoma, od tega je enega dosegel iz 
enajstmetrovke, že do polčasa obrnil rezultat v prid domačih, v dru-
gem delu igre pa je bil uspešen še Kopušar. Gostje so igrali požrtvo-
valno do konca srečanja in so bili v zadnjih minutah celo nekoliko 
boljši in napadalnejši, vendar zadetka vseeno, niso uspeli doseči. Do-
mačini so bili zmage seveda zelo veseli, saj se jim tako ob ugodnejšem 
razporedu v pomladanskem delu prvenstva zares ponuja lepa mož-
nost za prvo mesto in uvrstitev v slovensko nogometno ligo, ki se jim 
je doslej že nekajkrat izmuznila. Upajmo, da tokrat priložnosti jie bo-
do izpustili iz rok. 

Zimska služba 

Prvi sneg jih ni presenetil 

Slaba igra 
Kljub zmagi domača dekleta niso navdušile blizu 200 gledalcev. 

V njihovi igri je vse preveč nihanj, premalo lepih akcij v napadu in na 
trenutke tudi preveč neodgovorne igre. Tudi proti ekipi Dubovca v 
soboto v Rdeči dvorani igralke Velenja niso navdušile, pa čeprav so 
zmagale. Dobro so igrale le v prvem polčasu, ko so zelo slabe gostje 
nadigrale za sedem zadetkov (13:6), v drugem delu pa so zaigrale zeLo 
slabo, izgubile veliko žog in gostje so vztrajno zmanjševale razliko. 
Na srečo vsega zamujenega iz prvega polčasa le niso mogle nadokna-
diti, ampak so lahko le omilile poraz — 21:19.ž 

Strelke za Velenje so bile: Bovha 6, S. Golič in D. Golič po 4, 
Kotnik in Misaljevič po 3, in Kričej I. V naslednjem kolu bodo Ve-
lenjčanke gostovale pri ekipi Zrinskega. 

Rudarski derbi brez zmagovalca 
Čeprav so domači nogometaši igrali veliko, veliko bolje kot pred 

tednom dni proti Kladovarju, so tudi v nedeljo na igrišču ob Jezeru 
osvojili le točko. Ekipi sta na s snegom pokritem igrišču igrali zelo 
dobro, pa predvsem požrtvovalno, saj so oboji hoteli dokazati, da so 
boljši od drugega. Že po prvih napadih gostov smo sklepali, da bodo 
igrali odprto in da domov ne želijo praznih rok. To so potrdili že v pe-
ti minuti, ko so povedli. Nihče pa gotovo ni pričakoval takšnega raz-
pleta igre, kot je sledil. Igralci domačega Rudarja so zlasti po odlični 
igri Jalušiča, pa tudi Marinčka, že v 16. minuti izenačili (strelec je bil 
Jalušič), v 30. minuti je Marinček po podaji Jalušiča povedel svoje 
moštvo, v zadnjih sekundah prvega dela igre pa je Jalušič izredno 
streljal in povedel gostitelje v vodstvo s 3:1. 

Toda to vodstvo za zmago ni bilo dovolj. Gostje so vztrajno na-
padli in v 69. minuti so znižali rezultat. Krivca za zadetek sta domači 
kapetan Buškovič, saj mu je gostujoče levo krilo Agatič ušel, še večji 
krivec pa je vratar Tasič, saj je zapustil vrata in prejel zadetek skoraj-
da iz mrtvega kota. Po napaki obrambnih igralcev so Velenjčani pre-
jeli še tretji zadetek. V 80 minuti je Agatič dolgo preigraval na levi 
strani, nato podal nato podal visoko žogo pred domačega vratarja, 
tam pa je med dvema domačima igralcema najvišje skočil Jereb in z 
glavo poslal žogo v mrežo — 3:3. Tudi v zadnjih desetih minutah je 
bilo srečanje zelo zanimivo, na obeh straneh smo videli nekaj nevar-
nih akcij in veliko priliko za zadetek Velenjčanov. V 90. minuti je na-
mreč gostujoči igralec Jereb nepravilno zaustavil Marinčka in odlični 
sodnik Kolarič iz Maribora je upravičeno pokazal na belo točko. Naj-
boljši domači igralec Jalušič pa ni imel sreče, da bi dosegel še svoj tre-
tji zadetek, saj je vratar gostov Ahlin njegovo žogo ubranil. Škoda . . . 
V zadnjem kolu slovenske nogometne lige bodo Velenjčani gostovali 
v Domžalah. 

Zima je že pokazala zobe, prvi v tem času pa tudi ni 
nobena redkost. Nekatere voznike, ki svojih konjičkov še niso 
uspeli zimsko opremiti, je sneg sicer presenetil, komunalcev pa 
ne, kot sami zatrjujejo. O tem smo se lahko tudi sami prepriča-
li, saj so s potrebno opremo pohiteli na ceste, čeprav snežna ode-
ja še ni bila debela i0 centimetrov, kolikor je meja, ko morajo 
po zakonu pričeti s pluženjem. Pri manjši debelini snega se na-
mreč močno kvarijo plugi. 

le eno novo vozilo, ki pa 
strojnega parka ni povečalo, 
saj smo v lanski nesreči eno 
vozilo tudi izgubili. Sicer pa 
se naši mehaniki trudijo, da 
bi bila vsa vozila kar najbolj 
usposobljena za zimske po-
trebe.« 

Strojni park je enak, kot lansko leto, dela pa kvečjemu še več 

Skupnost za ceste 

Ocena dela 
Jutri, v petek 22. novembra, bo 

ob 8. uri v prostorih občinskega 
sveta zveze sindikatov deveta 
skupna seja zbora uporabnikov 
in zbora izvajalcev skupnosti za 
ceste občine Velenje. Delegati 
bodo med drugim obravnavali 
poročilo o delu skupnosti v ob-
dobju od januarja do septembra 
letos, spregovorili bodo o tem, 
kako so uresničili načrt za ome-
njeno obdobje, razpravljali pa 
bodo tudi o osnutku samouprav-
nega sporazuma o temeljih plana 
skupnosti za ceste občine Vele-
nje za obdobje 1986 — 1990: Na 
dnevnem redu petkove seje je 
poleg tega še nekaj pomembnih 
točk. 

Tudi vodstvo s 3:1 ni bilo dovolj za zmago. 

Jasno je, da naraščajoča 
inflacija nezadržno zmanjšu-
je vrednost denarja, ki je po 
letnem načrtu namenjen za 
vzdrževanje cest, oziroma za 
zimsko službo. Ali bo zato 
obseg dela zato manjši? 
»Vsekakor bo, kajti večji del 
sredstev, namenjenih za zim-
sko službo smo porabili že 


